
Protokół Nr XL/13
z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej

w dniu 27 listopada 2013 roku
Otwarcia XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Pan Piotr Gwóźdź 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  o  godzinie  1000 w  auli 

Karlińskiego Ośrodka Kultury przy ulicy Parkowej 1 w Karlinie. Powitał 

zebranych radnych, zaproszonych gości, mieszkańców Gminy Karlino oraz 

radnych  Młodzieżowej  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  (listy  obecności 

załączono do protokołu).

Przewodniczący  Rady  na  podstawie  listy  obecności,  na  której  widniało 

15 podpisów stwierdził prawomocność obrad. 

Ad. 1b 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami  na dzisiejszą sesje, zapytał, 

czy są propozycje zmian do porządku? 

Pani  Beata  Klepuszewska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zgłosiła  do 

wprowadzenia projekt uchwały w sprawie obniżenia z kwoty 69,28zł za 1 dt do 

kwoty 55,00zł za 1 dt średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na 

rok podatkowy 2014.

Za  wprowadzeniem  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  w  sprawie 

obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego jako punkt 

8e) do porządku obrad głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  radny  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  punkt  został 

wprowadzony do porządku obrad.

Pan  Bogdan  Piłkowski  głosował  za  wprowadzeniem  punktu  do  porządku 

obrad.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe:

a) stwierdzenie prawomocności obrad,



b) przyjęcie propozycji zmian do porządku obrad,
c) przyjęcie protokołu z XXXIX sesji Rady Miejskiej.

2. Wolne wnioski i informacje.
3. Odpowiedzi Burmistrza na wnioski.
4. Sprawozdanie  Burmistrza  Karlina  o  pracy  w  okresie 

międzysesyjnym.
5. Informacja o pracy Rady Powiatu Białogardzkiego – radni z terenu 

Gminy  Karlino.
6. Informacja Inspektora ds. obronnych, obrony cywilnej i zarządzania 

kryzysowego na temat przygotowania do zimy.
7. Projekt budżetu Gminy Karlino na 2014 rok.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1. określenia  wysokości  stawek 
podatku od nieruchomości,

2. określenia  wysokości  stawek 
podatku  od  środków 
transportowych,

3. określenia  wysokości 
dziennych  stawek  opłaty 
targowej,  terminów  płatności 
oraz  sposobu  jej  poboru  na 
terenie Gminy Karlino,

4. opłaty od posiadania psów,
5. w  sprawie  obniżenia  średniej 

ceny  skupu  żyta  dla  celów 
podatku  rolnego  na  rok 
podatkowy 2014,

6. zatwierdzenia  taryf  za 
zbiorowe zaopatrzenie w wodę 
i  zbiorowe  odprowadzenie 
ścieków  na  terenie  Gminy 
Karlino

7. ustalenia  dopłat  do  cen  usług 
zbiorowego  odprowadzania 
ścieków  na  terenie  Gminy 
Karlino,

8. dopłat  za  pobieraną  wodę  i 
odprowadzane  ścieki  w 
ramach  pomocy  de  minimis 
lub  pomocy  de  minimis  w 
rolnictwie dla przedsiębiorców 
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prowadzących  działalność 
gospodarczą na terenie Gminy 
Karlino,

9. uchwalenia  aktualizacji  Planu 
rozwoju  i  modernizacji 
urządzeń  wodociągowych  i 
kanalizacyjnych  będących  w 
posiadaniu  Regionalnych 
Wodociągów  i  Kanalizacji 
Spółka z o.o. w Białogardzie na 
lata  2011  –  2016  dla  Gminy 
Karlino,

10.zmian  w  budżecie  Gminy 
Karlino na 2013 rok,

11.zmiany  wieloletniej  prognozy 
finansowej  Gminy  Karlino  na 
lata 2013 – 2025,

b) przyjęcie planu sesji Rady Miejskiej na 2014 rok,
ł)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  zasad  i  trybu  przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Karlino,
c) zamiany nieruchomości położonych na terenie miasta Karlino,
d) zbycia nieruchomości położonej na terenie miasta Karlino obręb 0005 

w drodze przetargu,
e) wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów najmu i  dzierżawy 

nieruchomości gruntowych,
f) zbycia nieruchomości  położonej na terenie miasta Karlino – obręb 

0004 w drodze przetargu,
g) przyjęcia  programu  współpracy  Gminy  Karlino  z  organizacjami 

pozarządowymi  oraz  podmiotami  wymienionymi  w  art.  3  ust.  3 
ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego 
i o wolontariacie  na rok 2014,

h) przyjęcia programu na rzecz aktywizacji seniorów w gminie Karlino 
na lata 2014 – 2020”,  

i) przyjęcia Programu ,,Karlińska Karta Rodziny 3+”,
j) ustanowienia  dopłaty  dla  właścicieli  nieruchomości,  na  których 

zamieszkują  rodziny  wielodzietne  do  opłaty  za  gospodarowanie 
odpadami komunalnymi

k) wzoru deklaracji  o  wysokości  opłaty  za  gospodarowanie  odpadami 
komunalnymi składanej przez właściciela nieruchomości,

l) zmiany uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za świadczenia 
prowadzonego przez Gminę przedszkola publicznego,



m) zmiany uchwały  w sprawie  ustalenia  opłat  i  częściowych zwolnień 
z opłat za pobyt dziecka w żłobku.

9. Interpelacje i zapytania radnych.
10.Odpowiedzi Burmistrza na zapytania.
11.Odpowiedzi  na  interpelacje  i  zapytania  zgłoszone  na  poprzednich 

sesjach.
12.Zakończenie XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie.

Ad. 1c

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

protokół z XXXIX sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część 

radnych  otrzymała  kopie  elektroniczne.  Następnie  zapytał,  czy  są  uwagi  do 

treści protokołu? 

Pan Bogdan Piłkowski  Radny Rady  Miejskiej  w Karlinie  powiedział,  że 

w protokole nie ma pytania Pana Jonko dotyczącego zwiększenia możliwości 

pojemności serwera, aby wszystko co było zgłoszone zostało umieszczone na 

stronie  internetowej,  by  można  było  się  z  tym  zapoznać.  Nie  ma  również 

w protokole jego wypowiedzi skierowanej do Pana Burmistrza, że kiedy będzie 

wracał  z  sesji  i  przechodził  koło  Straży  Miejskiej  powinien  pokazać 

Komendantowi, gdzie należy powiesić numerek na budynku, numer nadal nie 

wisi,  a  pismo wysłane  do mieszkańców przez Straż  Miejską przypominające 

o tym nadal obowiązuje. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że Pan Piłkowski starym sposobem zgłosił uwagi do poprzedniego protokołu, 

aby znalazły się one w protokole z dzisiejszych obrad. Co do serwera, na pewno 

została zauważona informacja na końcu protokołu, że jeśli chodzi o załączniki 

multimedialne w postaci prezentacji nie będą one zamieszczane na stronie BIP, 

jeśli  ktoś będzie zainteresowany może przyjść i  dokonać ich skopiowania na 

zasadach określonych w dostępie do informacji publicznej. 

Nie zostały zgłoszone inne uwagi do protokołu.  

Za  przyjęciem  protokołu  głosowało  13  radnych,  nie  było  głosów 
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przeciwnych, 2 wstrzymało się od głosu. Protokół Nr XXXIX z sesji Rady 

Miejskiej  odbytej  w  dniu  25  października  2013  roku  został  przyjęty 

w wyniku jawnego głosowania. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem protokołu.

Ad. 2 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  stwierdził,  że 

przygotował na piśmie swoje wystąpienie w którym zawartych jest wiele pytań 

na które będzie oczekiwał odpowiedzi, a po jego przedstawieniu zostanie ono 

przekazane  Panu  Burmistrzowi.  Treść  wystąpienia:,,18  marca  2013  XIII 

Kongres  Sportu Powszechnego w Szczecinie – Kronika Pomorza Zachodniego 

z 18 marca 2013 (35-37 minuta kroniki) wypowiedź pani minister sportu Joanny 

Muchy:  „czy  infrastruktura  sportowa  została  zaprojektowana  na  potrzeby 

lokalnego środowiska, czy są to pomniki burmistrzów ?….”. W ten sposób  pani 

minister określiła niektóre inwestycje  powstające w  naszym kraju  i  w naszym 

regionie.  Panie  burmistrzu w czasie  konferencji  prasowej  w grudniu  2012 r. 

i stycznia 2013 r. mówił pan że Wrobis zaniżył cenę w  przetargu  o około 1,5 do 

2 mln zł, wynika z tego że inwestycja miała kosztować około  21 mln zł (19 mln 

to  cena  z  przetargu  +2  mln).  Dlatego  mam  pytanie  dlaczego  w  wniosku 

o  dofinansowanie  na:  Nowe  projekty  proponowane  do  umieszczenia  na 

indykatywnej  liście  projektów  indywidualnych  w  ramach  Regionalnego 

Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego  na lata 2007 – 

2013, aktualizacja  marzec 2013 r.  Podał pan cenę ponad 26 mln zł.  Z czego 

wynika tak duża różnica 26mln  – 19,mln  =7 mln zł ?  Kiedy zorientował się 

pan, że inwestycja ta będzie nas  dużo więcej kosztować? Dlaczego w wniosku 

o dofinansowanie już nie ma  hali sportowo widowiskowej, a  jest regionalne 

centrum  turystyki  i  sportu?  Jakie  to  zmiany  wprowadzone  w  projekcie 

spowodowały, że cena wzrosła do 26 mln zł? Proszę o  szczegółowe  informację 

o wszystkich zmianach w projekcie od dnia 1 stycznia 2011 do dnia dzisiejszego 

i z czego  one wynikały.  Które z tych zmian  powodowały zwiększenie kosztów 



inwestycji  a  które  zmniejszenie  kosztów  budowy?  Mówię  o  również 

o zmniejszeniach, bo zmiana jednego szkła w świetliku to kwota około  0,5 mln 

za trzy to już 1,5 mln. Które z nich były na wniosek inwestora,  projektanta, 

a jakie były na wniosek wykonawców?  W sierpniu podpisano umowę z nowym 

wykonawcą,  na  dokończenie  budowy hali  widowiskowo sportowej,  a  nie  na 

centrum? Panie  burmistrzu  moje  następne  pytanie   kto   pana  upoważnił  do 

zmiany  zakresu  robót  (zwiększenia  kosztów)  i  nazwy  inwestycji,  na  jakiej 

podstawie  prawnej  pan  to  zrobił?  Czy  w  związku  z  tym,  że  mamy  teraz 

inwestycje pod nazwą Regionalne centrum turystyki i sportu, czy pozwolenia na 

budowę są  dalej  aktualne,  ważne,  skoro  w pozwoleniu  widnieje  nazwa hala 

sportowo widowiskowa w Karlinie? Co mówi na ten temat prawo budowlane, 

jakie  konkretne  artykuły  prawa  budowlanego  mówią  co  dzieje  się 

z  pozwoleniem  gdy   zmienia  się   nazwa  zadania?   Czy  to  co  pan  zrobił, 

wszystkie zmiany, które pan wprowadził są  zgodne  z  prawem budowlanym? 

A może  kolejny raz usłyszymy od pana , że  prawo obowiązujące w Polsce 

trzeba dostosować do pana  pomysłów i do tego co robi się w Gminie Karlino? 

Panie burmistrzu przypominam panu o piśmie, które wisiało jeszcze niedawno 

przed pana gabinetem „Ja Waldemar Miśko burmistrz Karlina , oświadczam , że 

jak  hala  nie  będzie  ……………..to  podam  się  do  dymisji”  Czy  dalej  pan 

twierdzi, że to nie  jest pana wina,  że są opóźnienia w  budowie tej inwestycji, 

i  w konsekwencji  przesunięcia kolejnego terminu zakończenia tej inwestycji? 

Panie burmistrzu czy  zmiany, które spowodowały tak wielki wzrost kosztów 

inwestycji,  to również   pana  zasługa ? Trzeba w końcu jasno sobie powiedzieć, 

że  projekt  hali,  powiem  grzecznie  że  był  bardzo  słabiutki,  a  powinienem 

powiedzieć, że był do d……, na co wskazują wszystkie zmiany, które zostały 

wprowadzone  w  czasie  inwestycji.  Z  informacji,  nieoficjalnych  o  których 

słyszymy, że zagrożone jest dofinansowanie  tej inwestycji z powiatu- Starostwa 

Powiatowego, jeżeli tak  czy ma pan   kolejny plan awaryjny? Skąd weźmie pan 

kolejne pieniądze na dokończenie tej inwestycji? Czy  to będzie kolejny kredyt, 

obligacje?  Panie burmistrzu czy to już nie najwyższy czas zrezygnowania przez 

gminę, a właściwie nie przez gminę tylko  przez  pana z tych wielkich ambicji? 
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Ja  zastanawiam  się nad potrzebą następnych wielkich pana inwestycji, celowo 

mówię pana, bo to pan się przy nich upiera i ich zasadnością, potrzebami naszej 

gminy,  którymi  chce  pan  wszystkich   mieszkańców  naszej   gminy  na  siłę 

uszczęśliwić? Czy w dniu dzisiejszym może pan już konkretnie powiedzieć , 

kiedy hala a właściwie to już centrum zostanie wyposażone w kompletny sprzęt, 

(kio-terapia,  sauna,  solarium,  siłownia)  który  widnieje  w  specyfikacjach 

przetargowych i zostanie oddana do użytku z pełnym wyposażeniem?  Dlaczego 

dziś mówię o hali, przepraszam centrum, ponieważ  kolejny (chyba 3 czy 4)  raz 

byłem w Mierzynie w kościele, który jest remontowany. Panie burmistrzu tam 

już widać jak ponownie wychodzi  wilgoć, kościół ten  nie został prawidłowo 

osuszony, w inwestycji nie przewidziano drenażu terenu , co może powodować, 

nowe  zacieki,  zwilgocenia  ścian,  Czy  chce  pan  aby  ten,  wiejski  kościół, 

wyglądał  jak  kościół  w  Karlinie,  a  dokładnie  jak   boczne  wejście  do  tego 

kościoła. Dlatego proszę państwa jak jesteście w naszym Karlińskim  kościele, 

to zwróćcie uwagę  na boczne wejście i proszę powiedzieć czy to co dzisiaj 

mówię  nie  jest  prawdą.  Panie  burmistrzu  proszę  wysłać  do  Mierzyna   na 

budowę  naszego  pracownika  odpowiedzialnego  za  tą  inwestycję  i  wezwać 

konserwatora  zabytków,  aby  odpowiedział  czy  moje  spostrzeżenia,  uwagi 

o  których  dzisiaj  mówię  są  prawdzie  i  słuszne.  Kończąc  swoje  wystąpienie 

dziękuję państwu za uwagę.”.

                                                                                                     

Ad. 3 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina odpowiedział,  że  nie  będzie 

komentował wystąpienia Pana Piłkowskiego.

Ad. 4

Pan  Waldemar Miśko  Burmistrz  Karlina  stwierdził,  że  są  na  sali  obecni 

bokserzy Klubu Sztuk Walk ,,Róża Karlino” mistrzowie europejscy, mistrzowie 

Polski, świata, którym w imieniu wszystkich złożył gratulacje podkreślając, że 



ich  wysiłek  i  praca  przynosi  nadspodziewane  efekty  i  życząc  kolejnych 

sukcesów stwierdził, że ma nadzieję, iż nowo budowany obiekt hali sportowej 

będzie  wszystkim  dobrze  służył.  Poinformował,  że  został  złożony  wniosek 

formalny do Polskiego Związku Bokserskiego, aby PZB uznał ten obiekt jako 

centrum przygotować olimpijskich dla całej kadry narodowej. Wniosek przyjęto 

z entuzjazmem, a  udzielona odpowiedź jest pozytywna.     

Następnie zostały wręczone nagrody:  Elżbiecie Wójcik złotej medalistce Unii 

Europejskiej 2013 r. , Paulinie Jakubczyk : mistrzyni Unii Europejskiej w 2013 

roku, Mateuszowi Polskiemu mistrzowi Polski. 

Pan Waldemar Miśko dodał, że nagrody otrzymają także Radomir Obruśniak 

i Marcin Latocha. 

Pan  Tomasz  Różański  Trener  Klubu  Sportów  Walki  ,,Róża  Karlino” 

wręczył Panu Burmistrzowi księgę pamiątkową z okazji XC – Lecia Polskiego 

Związku Bokserskiego 1923 – 2013. Dodał, że w tym dziewięćdziesięcioleciu 

na ostatnie dziesięć medali najważniejszych imprez, czyli Mistrzostw Europy, 

Świata,  Unii  Europejskiej,  na  których  KSW ,,Róża  Karlino”  zdobyło  sześć 

złotych medali.

Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko podkreślił, że Pan Tomasz Różański 

został  uznany  najlepszym  trenerem  ostatnich  Mistrzostw  Świata  Kobiet, 

a  drużyna  którą  poprowadził  zajęła  pierwsze  miejsce  drużynowo.  Następnie 

przedstawił  informację  o  pracy  w  okresie  międzysesyjnym  tj.  od  dnia 

25  października  do  26  listopada  br.  (informacja  załączona  do  protokołu). 

Poinformował obecnych, że odbyła się kolejna uroczystość pięćdziesięciolecia 

pożycia  małżeńskiego  Państwa  Szczepańskich.  Podpisana  została  umowa 

z  samorządową  Polską  na  Fundusz  Pożyczkowy  i  najpóźniej  na  początku 

przyszłego  roku  zacznie  ten  fundusz  funkcjonować.  Związek  Miast  i  Gmin 

Dorzecza Parsęty w konkursie ogłaszanym przez Marszałka Róże Promocji, ma 

on na celu wyróżnienie tych którzy najlepiej promują inwestycje, które zostały 

wykonane  ze  środków  pochodzących  z  funduszy  europejskich,  zostały 

zgłoszone  ścieki  rowerowe,  dzięki  czemu  Związek  znalazł  się  na  drugim 
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miejscu, podkreślił, że do tego sukcesy przyczynił się Referat Promocji Urzędu 

Miejskiego, organizujący różne imprezy promujące dla mieszkańców, ale także 

osób z zewnątrz spowodowały, że uzyskano tak wysoką ocenę. Podziękował za 

organizację  i  uczestnictwo  w  dniu  11  listopada  obchodów  Święta 

Niepodległości,  najwięcej  uroczystości  tym  którzy  byli  obecni  na  pewno 

sprawiły przedszkolaki i ich występ. Dodał, że uczestniczył w wizycie studyjnej 

w  Szwajcarii,  gdzie  w  ramach  Mechanizmów  Szwajcarskich  zapoznano  się 

z  praktycznych  zastosowaniem  źródeł  odnawialnych  energii,  ale  także  była 

możliwość  obejrzenia  fabryki,  która  produkuje  ogniwa  fotowoltaiczne. 

Poinformował  obecnych,  że  jako  Przewodniczący  Związku  Miast  i  Gmin 

Dorzecza  Parsęty  podpisał  umowę  w  Wojewódzkim  Funduszu  Ochrony 

Środowiska na dofinansowanie projektu – Rekultywacja Wysypisk, dotyczy to 

szesnastu  wysypisk,  w  tym  wysypisko  w  Krzywopłotach,  a  prace  z  tym 

związane  powinny  się  rozpocząć  już  wiosną.  Następnie  przedstawił  nowego 

Prezesa Zarządu Budynków Komunalnych w Karlinie Panią Annę Paduch. Wraz 

z Panem Tomaszem Różańskich uczestniczył  w uroczystościach w Kancelarii 

Prezydenta związanych z LX rocznicą pamiętnych Mistrzostw Europy w 1953 

roku,  wygranych  przez  polaków.  Poinformował,  że  w  dniu  wczorajszym 

otrzymał  oświadczenie  Pana  Starosty  o  odstąpieniu  od  umowy  dotyczącej 

dofinansowania hali widowiskowo – sportowej.

Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrza poinformował obecnych, że w Konkursie 

o  Mobilne  Miasteczko  Ruchu  Drogowego  została  przyznana  nagroda, 

trzydzieści  znaków  drogowych,  dwa  rowery  z  kaskami  i  dwa  sygnalizatory 

świetlne za profesjonalne przygotowanie projektu edukacji komunikacyjnej dla 

dzieci  i  młodzieży,  będzie  on  realizowany  na  terenie  całej  Gminy  Karlino. 

Następnie  za  przygotowanie  projektu  podziękował  Pani  Teresie  Plichta  – 

Lessnau  Dyrektorowi  Zakładu  Oświaty  i  Pani  Beacie  Pawlik  Dyrektorowi 

Szkoły Podstawowej w Karlinie.             

Ad. 5



Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

na  sesji  nie  jest  obecny  żaden  radny  powiatowy  z  terenu  Gminy  Karlino 

i  zaproponował  Panu  Zbigniewowi  Raczewskiemu,  aby  w  imieniu  Zarządu 

Powiatu powiedział  kilka słów na temat bieżących działań, obecny jest także 

Dyrektor Szpitala Powiatowego, a zostały podjęte ostatnio ważne decyzje może 

także przedstawi informację na ten temat.

Pan Zbigniew Raczewski Wicestarosta Powiatu Białogardzkiego powiedział, 

że  w  ostatnim  miesiącu  najważniejszą  sprawą  była  uchwała  dotycząca 

przekształcenia Szpitala Powiatowego w Spółkę Prawa Handlowego, dziesięciu 

radnych  było  za  podjęciem  uchwały,  siedmiu  przeciw.  Ustawa  działalności 

leczniczej narzuca pewne warunki szpitalom powiatowym, jednym z nich było 

to,  że  jeśli  do 30 września  2013 roku podmioty tworzące  nie  pokryją  straty 

finansowej za rok ubiegły są tylko dwa wyjścia prawne, albo przekształcenie 

w spółkę prawa handlowego, albo likwidacja. Bardzo dobrze się stało, że radni 

chcą  pozostawić  szpital,  aby  nadal  funkcjonował,  rozwijał  się  i  tworzył 

bezpieczeństwo  zdrowotne.  Na  dzień  30  września  2013  roku  szpital  miał 

zobowiązania  w  wysokości  14 000 000,00zł,  wynik  ujemny  za  rok  2012  po 

odjęciu amortyzacji to 1 100 000,00zł, amortyzacja około 800 000,00zł, a wynik 

bieżący po odjęciu amortyzacji  jest na plusie. Jest bagaż starych zobowiązań 

z  którymi  trzeba  się  zmierzyć,  dlatego  kolejnym  krokiem  Szpitala  będzie 

zaciągnięcie  długoterminowego kredytu  na spłatę  najpilniejszych  zobowiązań 

wymagalnych  i  tych  które  ciążą  na  budżecie  szpitala.  Same  odsetki  jakie 

zapłacił szpital od zobowiązań starych i opłat komorniczych, to w 2012 roku 

kwota około 800 000,00zł. Cześć radnych widzi przyszłość szpitala, po kredycie 

zostanie zgłoszona spółka do zarejestrowania, zostanie wprowadzony program 

restrukturyzacji,  może  zawarcie  ugody  z  wierzycielami,  aby  spółka  weszła 

w  nowy  proces  i  dalej  funkcjonowała.  Nie  ma  zagrożenia,  że  na  dzień 

przekształcenia spółki zostaną zwolnieni pracownicy, na mocy prawa stają się 

pracownikami spółki, nie ma również zagrożenia dla pacjentów, szpital dobrze 

funkcjonuje,  mając  dobrą  kadrę.  Odniósł  się  także do słów Pana  Burmistrza 

z  informacji  międzysesyjnej,  rzeczywiście  Zarząd  Powiatu  odstąpił  od 
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dofinansowywania hali w Karlinie, dlatego, że minęły wszelkie terminy zawarte 

w umowie, przede wszystkim 30 września, kiedy w harmonogramie był termin 

ukończenia inwestycji, przypomniał, że umowa była aneksowana pięć razy. Jest 

to okres kiedy przygotowywany jest w gminach budżety i wieloletnie prognozy 

na rok następny, a Zarząd Powiatu nie widzi już możliwości dofinansowywania, 

są priorytety w zakresie dokończenia bloku operacyjnego, na który w 2014 roku 

przewidywana jest kwota 4 000 000,00zł. Podziękował radnym Rady Miejskiej 

w  Karlinie  którzy  bezpośrednio  uczestniczyli  na  sesji  Rady  Powiatu 

w Białogardzie dotyczącej przekształcenia szpitala.

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  poinformował 

obecnych,  że  Pan  Szczepan  Jonko  jako  przedstawiciel  Demokracji 

Bezpośredniej wystąpił z wnioskiem o przeprowadzenie referendum w sprawie 

przekształcenia  szpitala,  następnie  zapytał  czy  referendum  może  zmienić 

decyzję w tej sprawie. Dodał, że Pan Jonko podjął decyzję nie uzgadniając jej ze 

wszystkimi członkami ugrupowania.     

Pan  Zbigniew  Raczewski  odpowiedział,  że  nie  wniosek  a  powiadomienie 

o referendum, pełnomocnik partii może bez zbierania głosów powiadomić organ 

zarządzający,  w  tym  przypadku  Starostę  o  tym,  że  chce  przeprowadzić 

referendum. Pytanie  jest  ,,czy jesteś  za  przekształceniem szpitala”  a prawnie 

powinno brzmieć ,,czy jesteś za przekształceniem lub likwidacją”,  bo ustawa 

stawia takie dwa warunki, dlatego komisja która powstanie do rozpatrywania 

pod względem prawnym tego pytania na pewno je odrzuci i wtedy okaże się, 

czy będzie można przyjąć  formalnie  to powiadomienie  o referendum, jednak 

referendum nie może zmienić decyzji Rady, nie ma to dalszego znaczenia.

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

nawet jeśli pytanie byłoby postawione dobrze, to wynik referendum nie zmieni 

decyzji Rady Powiatu. 

Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, kiedy zostanie skończony blok 

operacyjny  i  czy  jest  100%  gwarancji,  że  jeśli  niektóre  oddziały  okażą  się 

nierentowne nie zostaną zlikwidowane, czy jest szansa na nowe oddziały i nowe 



karetki, żeby uniknąć nieszczęść, kiedy doszło do nieprawidłowości z powodu 

braku  karetki.  Gmina  nie  powinna  ładować  pieniędzy  dla  Straży  Miejskiej 

i Policji, ale również w Szpital, który ratuje ludziom życie. 

Pan  Przemysław  Dawid  Dyrektor  Szpitala  Powiatowego  w  Białogardzie 

odpowiedział,  że  przekształcenie  w  spółkę  prawa  handlowego  nie  zmienia 

specyfiki  Szpitala,  zmienia  się  wyłącznie  jego  forma  organizacyjna  i  organ 

założycielski, dopóki właścicielem jest Powiat, to powiat będzie decydował co 

się będzie działo w Szpitalu. Zawsze istnieje element ekonomiczny, jest prośba 

o zwiększenie liczby karetek, a każda dodatkowa karetka to jest milion złotych 

rocznie, obecnie są dwa zespoły na wymianę, ale okazuje się, że czasami to nie 

wystarcza,  trudno  stwierdzić,  że  trzy  karetki  wystarczą,  czasami  jest  trudno 

przewidzieć sytuację i zbudować wszystko w maksymalnym stopniu. Szpital ma 

płacone  głównie  za  procedurę,  czyli  za  to  co  wykonano  i  zrobiono,  za 

zabezpieczenie  transportu  medycznego  Szpital  musi  sam  wygospodarować 

środki, a to są duże kwoty. Pan Radny wspomniał o nieprawidłowościach, ale 

należy temat zostawić, ponieważ jest on badany przez Prokuraturę, wtedy się 

wyjaśni, czy były nieprawidłowości. Dodał, że nie są przewidziane w tej chwili 

zamknięcia  oddziałów.  Powiedział,  że  nie  da  się  zbilansować  w  zupełności 

Oddziału  Dziecięcego i  jest  to  pytanie  do samorządu jakim jest  Powiat,  czy 

nadal  będzie  chciał  ten  oddział  utrzymać i  dokładać  do  niego pieniądze,  bo 

spółka  będzie  musiała  szukać  rozwiązań  finansowych  również  na  tego  typu 

działalności, jest zgoda na rozwój działalności. Obecnie są zawierane kontrakty 

na przyszły rok w pełnym zakresie działalności szpitala plus dodatkowe badania 

w zakresie endoskopii i kolonoskopii. W 2014 roku będzie kontraktowanie na 

kolejne trzy lub pięć lat i wtedy będzie wiadomo, jak się ułożą następne lata, jak 

będą wyglądały kolejne kontrakty i w jakich zakresach.

Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Piłkowski  zapytał  czy  nie  będzie 

grupowych zwolnień pracowników, czy pracownicy nie są zagrożeni,  a może 

dodatkowe zatrudnienia,  czy  to  co  gmina  Karlino  dotychczas  robiła  w jakiś 

sposób  pomagała,  czy  było  to  wystarczające  i  czy  jeśli  szpital  będzie 

przekształcony w spółkę Gmina nadal będzie pomagać.   
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Pan  Przemysław  Dawid  odpowiedział,  że  Gmina  Karlino  wielokrotnie 

odpowiadała na prośby dotyczące głównie sprzętu, na pytanie czy przydałoby 

się więcej można powiedzieć, że tak. Sprzęt funkcjonuje bez przerwy i po kilku 

latach się psuje, a każdy taki sprzęt kosztuje od kilkunastu do kilkuset tysięcy 

złotych i trzeba środki znaleźć jak najszybciej, Dziś jest problem ze skanerem 

do zdjęć rentgenowskich, który kosztuje 63 000,00zł.  Potrzeby i problemy są 

zawsze i wtedy kiedy jest sytuacja kryzysowa szpital zwraca się o wsparcie do 

samorządów i sponsorów. Nie są przewidywane zwolnienia pracownicze, będą 

starania  o  utrzymanie  wszystkich  stanowisk  potrzebnych  szpitalowi,  ciągle 

rosną wymogi NFZ, w środowisku mówi się, że gdzie nie ma pieniędzy stawia 

się nowe bariery i wymogi. Poszerzana jest działalność, obrót w szpitalu rośnie, 

od momentu kiedy jest dyrektorem jest to prawie 5 000 000,00zł, przy udziale 

tych samych osób wykonuje się więcej pracy, aby środków w szpitalu zostało 

jak  najwięcej,  za  dziewięć  miesięcy,  ostatni  miesiąc  po  odjęciu  amortyzacji 

szpital wyszedł na plusie, gorzej jest z kwestią obsługi zadłużenia. 

Pan Bogdan Piłkowski stwierdził, że z wypowiedzi Pana Starosty i Dyrektora 

szpitala wynika, że wszystko będzie dobrze, ale zawsze jest nuta niepewności, 

czy jest możliwość, że to co zostało powiedziane się nie spełni i szpital będzie 

miał znów kłopoty finansowe, co wtedy, gdzie mieszkańcy będą mogli uzyskać 

pomoc i zwracając się do Burmistrza zapytał, czy jeśli to będzie spółka Gmina 

nadal będzie w jakimś stopniu pomagała?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że pierwszą kwestią 

są możliwości formalno – prawne, a drugą możliwości finansowe Gminy.    

Pan Tomasz Mycio Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się z pytaniem, 

czy w związku z przekształceniem w spółkę,  szpital  będzie szukał pieniędzy 

tylko w samorządach lub innych jednostkach, czy sięgnie również do kieszeni 

pacjentów, czy będą oni płacić za niektóre świadczenia, jeśli tak, to jakie to będą 

opłaty?

Pan Przemysław Dawid  odpowiedział,  że  jeśli  chodzi  o  kwestie  świadczeń 

komercyjnych, to w zakresach umów podpisanych z NFZ takie same usługi nie 



mogą być świadczone komercyjnie, chyba, że doszłoby do zerwania kontraktu, 

ale  takiej  opcji  nie  ma,  nikt  nie  byłby  wstanie  się  utrzymać  na  rynku 

i wygenerować 30 000 000,00zł przychodu jakie ma dziś szpital w skali roku. 

Jeśli chodzi w ogóle o świadczenia komercyjne, to jest założenie, że one będą, 

planowane jest poszerzenie działalności o pewne świadczenia, które dodatkowo 

będą możliwe do wykupienia przez pacjenta, ale w jakich zakresach dziś jeszcze 

nie  wiadomo,  trwa  także  poszukiwanie  pewnego  potencjału  zagranicą 

i  pozyskiwania  pieniędzy  z  zewnątrz.  Jeśli  chodzi  o  zakres  dodatkowych 

świadczeń, które mają przynieść dochód do szpitala, to tak. Nie zmieni się nic 

powodu przekształcenia  jeśli chodzi o pacjentów i świadczenia do których miał 

do tej pory dostęp, to za co zapłaci NFZ pacjent otrzyma za darmo. Trudno jest 

odpowiedzieć na pytanie,  co się stanie jeśli  spółka nie przetrwa, jeśli  będzie 

sytuacja  trudna  w  szpitalu,  to  właściciel  będzie  musiał  sobie  odpowiedzieć 

w którą stronę chce iść. Jeśli Starostwo po kolejnym roku działalności szpitala 

podjęłoby  decyzję,  że  nie  chce  dalszej  działalności,  to  zrobiłoby  jak  inne 

powiaty, tak jak na przykład Połczyn, który wydzierżawił swój szpital. Powiat 

będzie miał  możliwość poszukania podmiotu zewnętrznego, ale nie widać na 

dzień dzisiejszy zagrożenia, że szpital przestanie istnieć. Dziś 27 listopada nie 

ma  jeszcze  podpisanego  kontraktu  na  przyszły  rok,  odbyły  się  już  pierwsze 

rozmowy, ale nadal trwają negocjacje,  a już dziś muszą być zakontraktowani 

wszyscy  lekarze,  pracownicy  i  zabezpieczone  wszystkie  inne  umowy,  a  już 

w tym roku niektóre szpitala otrzymały niższe propozycje kontraktów. Dziś jest 

nowy pomysł  na  badanie  jakości,  szpitale  mają  się  nią  wykazać  i  będzie  to 

element  brany  pod  uwagę  przy  kontraktowaniu,  chodzi  między  innymi 

o certyfikaty ISO. Takich pomysłów jest dużo. Do połowy 2014 roku miała być 

rozwiązana kwestia dokumentacji  w formie elektronicznej  w całości,  terminy 

już zostały przesunięte, a system elektroniczny by móc wprowadzić do szpitala 

to był koszt 1 500 000,00zł ze środków własnych. Deklaracji, że szpital będzie 

istniał  przez  sto  lat  nie  złoży,  ale  też  nie  będzie  twierdził,  że  przestanie  on 

funkcjonować.   

Pan Maciej Myczka  powiedział,  że również wypełnia mandat radnego Rady 
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Powiatu Białogardzkiego i dobro mieszkańców całego Powiatu leży mu głęboko 

na sercu. Z wypowiedzi Pana Starosty można było odnieść mylne wrażenie, że 

siedmiu radnych głosowało przeciwko szpitalowi, a głosowanie było przeciwko 

tak przygotowanej  uchwale,  bez konkretów, zapewnienia  pracy ludziom tam, 

zatrudnionym.  Wszystkim  zależy  na  szpitalu  i  ochronie  zdrowia  i  nie  ma 

znaczenia której gminy w Powiecie jest mieszkańcem.

Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino zwróciła się z pytaniem, czy 

cały szpital zostanie przeniesiony na ulicę Chopina, gdzie budowany jest blok 

operacyjny?

Pan  Zbigniew  Raczewski  Wicestarosta  Powiatu  Białogardzkiego 

odpowiedział, że funkcjonuje program funkcjonalno – użytkowy, oddziały ostre, 

oddziały dziecięce zostaną przeniesione z ulicy Szpitalnej na ulicę Chopina, jest 

to  racjonalizacja  i  zmniejszanie  kosztów,  a  oddział  długoterminowy  będzie 

przeniesiony na ulicę Szpitalną, tam jest możliwość zwiększenia liczby łóżek na 

które  jest  bardzo  duże  zapotrzebowanie.  Zostanie  rozwinięty  także  oddział 

psychosomatyczny,  który  zostanie  na  ulicy  Szpitalnej.  To  są  działania,  które 

pomogą  spełnić  wymagania  ustawy  i  Sanepidu,  bo  blok  operacyjny  z  ulicy 

Szpitalnej  ma  pozwolenie  tylko  do  2016  roku.  Stąd  budowa bloku na  ulicy 

Chopina,  zwiększenie  liczby  łóżek,  przychodów  i  powinny  się  już  w  tym 

zakresie wartości finansowe bilansować. Dziś jest wiedza od Pana Dyrektora, że 

na  etapie  wrześniowym już  się  to  bilansuje,  jeszcze  są  dwa  miesiące  roku. 

Przypomniał, że kwota 30 000 000,00zł już Powiatowi Białogardzkiemu w 2009 

roku przez Ministerstwo Rozwoju Regionalnego została przyznana, tylko Pan 

Wojewoda swoją decyzją nie przekazał środków do Powiatu Białogardzkiego 

i zwrócił je budżetowi Państwa.    

Pan Piłkowski zapytał, czy tak jak Gmina Karlino starała się o dofinansowanie 

na budowę hali Starostwo również występowało do Szczecina o pieniądze i czy 

je otrzymali? 

Pan Zbigniew Raczewski  odpowiedział, że Powiat zwraca się wszędzie gdzie 

można dostać dofinansowanie do budowy bloku operacyjnego, ale to nie jest 



sama  budowa,  cały  proces  składa  się  z  trzech  etapów,  pierwszy  to  budowa 

bloku,  potem  sterylizatornia,  a  trzeci  etap  to  dział  diagnostyki,  nowa  izba 

przyjęć,  ale  już  w  formule  na  ulicy  Chopina.  Składano  wnioski  do  RPO 

w ramach środków indykatywnych dwukrotnie, nie udało się nawet znaleźć na 

liście  rezerwowych  projektów  dofinansowania.  Każda  kwota,  która 

przyczyniłaby się do tego, że nie trzeba byłoby wydawać środków własnych, 

umożliwiłaby zajęcie się przez Powiat innymi zadaniami        

  

Ad. 6

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Gwóźdź  powiedział,  że 

kolejny punkt porządku obrad to informacja Inspektora ds. obronnych, obrony 

cywilnej i zarządzania kryzysowego w Urzędzie Miejskim w Karlinie na temat 

przygotowania  do  zimy,  jednak  z  powodów  zdrowotnych  Pan  Jarosław 

Tarnawczyk jest nieobecny na sesji, jeśli będą jakieś pytania do przygotowanych 

materiałów, zostaną zanotowane i przekazane, a odpowiedź będzie udzielona na 

piśmie.

Nie zostały zgłoszone pytania ani uwagi do informacji.

Ad. 7

Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino wyjaśniła, że przedstawiony 

projekt  zawiera  wyrys  budżetu  złożonego  już  do  Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  i  do  Rady  i  na  sesji  grudniowej  budżet  na  2014  będzie 

uchwalany (projekt budżetu załączono do protokołu).

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z  pytaniem  dotyczącym  dochodów  –  sprzedaż  mienia  komunalnego  kwota 

3 817 845,00zł, co zostało zaplanowane do sprzedaży w tej kwocie, następnie 

zadania inwestycyjne i pozyskiwanie środków, czy są umowy, wnioski, jakieś 

dokumenty świadczące o tym, że kwoty wpisane w zadania, to są środki realne 

do  osiągnięcia,  tzn.  środki  z  Unii  Europejskiej  9 280 618,00zł,  następnie 

Starostwo  Powiatowe,  Fundusz  Rozwoju  Kultury  Fizycznej,  Wojewódzki 
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Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, PFRON, PCPR, środki na 

budowę dróg oraz środki z Funduszu Dopłat na budownictwo mieszkaniowe?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  odpowiedział, że nie na wszystkie 

wydatki  są  podpisane  umowy.  Są  poskładane  wnioski  na  Fundusz 

Mieszkaniowy,  PFRON do WFOŚiGW, z  ANR nie  ma jeszcze  decyzji,  jeśli 

chodzi o Starostwo Powiatowe na dziś, znak zapytania. Mienie komunalne to 

przede  wszystkim  15ha  w  Strefie,  przetarg  zaplanowany  na  styczeń,  trwają 

procedury, wycena jest na kwotę około 3 000 000,00zł.

Pan  Maciej  Myczka  Kierownik  Referatu  Rolnictwa  i  Gospodarki 

Nieruchomościami w Urzędzie Miejskim w Karlinie stwierdził, że informację 

szczegółową na  temat planowanej  sprzedaży  mienia  dostarczy  na  piśmie,  na 

pewno jest to 15ha w Strefie, działki budowlane i kilka lokali mieszkalnych.

Pani Tamara Korzeniowska poprosiła o uzasadnienie zwiększenia wydatków 

na inwestycje – Centrum Nauki i Techniki Energia w Karlinie, była na temat tej 

inwestycji długa debata, mówiło się o 4 000 000,00zł, a na 2014 roku ta pozycja 

zwiększyła się o następne 433 000,00zł.  

Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że  nadal  jest  kwota  4 000 000,00zł, 

wartość dokumentacji technicznej. 

Pani Wioletta Ryndziewicz Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej 

i Ochrony Środowiska w Urzędzie Miejskim w Karlinie wyjaśniła, że kwota 

433 000,00zł różnicy wynika z faktu, że został złożony wniosek do Ministerstwa 

Rozwoju  Regionalnego  i  jest  to  kwota  na  dokumenty  strategiczne  plus 

promocja. 433 350,00zł z tego ze środków unijnych będzie 333 350,00zł i środki 

własne 50 000,00zł.   

Radna Rady Miejskiej Pani Korzeniowska stwierdziła, że oznacza to wartość 

tej inwestycji o 433 000,00zł.

Burmistrz  Karlina  Pan  Miśko  odpowiedział,  że  wzrasta,  ale  jest  to 

finansowane w wysokości 85%. 1 000 000,00zł jest obiecane z Wojewódzkiego 

Funduszu Ochrony Środowiska, jest złożony wniosek do pomocy technicznej 



w Ministerstwie Rozwoju Regionalnego na opracowanie strategii dla obszarów 

funkcjonalnych,  w  tym  wypadku  obejmuje  on  cały  obszar  Powiatu 

Białogardzkiego i w ramach tego wniosku jest obowiązek wykonania najpierw 

strategii, a potem w ramach strategii finansowanie dokumentacji technicznych 

na  przygotowanie  najważniejszych  i  strategicznych  projektów,  stąd  wzrost 

wartości.  Trwają  także  oczekiwania  na  ogłoszenie  przez  Narodowy Fundusz 

Ochrony  Środowiska  tzw.  Programu Lemur  na  dofinansowywanie  projektów 

technicznych  obiektów  energooszczędnych.  Udział  środków  Gminy  to 

150 000,00zł.   

Pani  Korzeniowska  zapytała,  czy  pół  roku wcześniej,  kiedy była  debata  na 

temat  inwestycji  nie  było  wiadomo,  że  te  strategiczne  dokumenty  będą 

potrzebne i czy te wydatki nie mogą się zmieścić w tych 4 000 000,00zł?   

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że w trakcie debaty nie wiedziano o tym, 

że  zostanie  ogłoszony  konkurs  przez  Ministerstwo  Rozwoju  Regionalnego, 

obecnie jest to dostosowanie możliwości do tego, co jest obecnie na rynku, czyli 

także możliwości pozyskania tych pieniędzy. Nadal trwają rozmowy z PGNiG 

i  ENERGĄ  na  temat  udziału  tych  firm,  być  może  także  w  przygotowaniu 

dokumentacji, ale na dziś takich umów nie ma.

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, kiedy można się spodziewać ,,wbicia pierwszej łopaty” i zapytał 

Przewodniczącą Komisji Budżetu, Zdrowia, Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty, 

czy  jako  doświadczona  radna  mogłaby  przedstawić  swoją  opinię  na  temat 

budżetu na 2014 rok, czy widzi jakieś zagrożenia. 

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  odpowiedział, że wszystko zależy 

od okoliczności zewnętrznych, czy uda się pozyskać środki na dokumentacje 

techniczną,  gdyby  się  udało,  a  decyzje  zapadałyby  na  przełomie  tego 

i przyszłego roku, zaraz potem zostałaby podpisana umowa na projektowanie, 

termin  wykonania  takiego  projektu  to  około  półtora  roku.  Cały  czas  trwają 

zabiegi o to, aby ten projekt stał się jednym z priorytetowych w Województwie 

i  uzyskał  gwarancje  finansowania  unijnego.  Takie  decyzje  zapadną  w  roku 

przyszłym, a mając takie finansowanie termin wykonania to lata 2016 – 2018.
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Pani  Tamara  Korzeniowska  Radna  Rady  Miejskiej  zapytała  o  budowę 

Regionalnego Centrum Sportu i Turystyki jest finansowanie ze środków z Unii 

Europejskiej,  co  w  związku  z  tym  i  z  działalnością  gospodarczą  na  tym 

obiekcie?

Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  żeby  uniknąć  pomocy  publicznej 

i  ograniczenia  dotacji  do  40%,  po wybudowaniu  w procedurze  przetargowej 

zostanie wybrany operator, stąd powołanie spółki gminnej, aby to ona mogła 

zarządzać  tym obiektem.  Jeśli  procedura  zostanie  przeprowadzona  w sposób 

konkurencyjny,  zgodny  z  ustawą  o  zamówieniach  publicznych,  wtedy  nie 

występuje  pomoc  publiczna.  Z  jednej  strony  w  budżecie  pokazane  zostaną 

środki jako wynagrodzenie dla spółki za zarządzanie, ale będą również wpływy 

do budżetu za dzierżawę, ale dokładnie wysokości kwot nie są jeszcze znane. 

Dodał, że zainteresowanie kręgielnią, czy siłownią jest ogromne. 

Pani  Bożena  Nadziejko  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  – 

Przewodnicząca  Komisji Budżetu,  Zdrowia,  Bezpieczeństwa,  Kultury 

i  Oświaty  na  pytanie  Pana  Piłkowskiego  odpowiedziała,  że  nie  obawia  się 

o budżet, Gmina nigdy nie miała problemów z wykonaniem, jeżeli cokolwiek 

nie zostanie  przez radnych zaakceptowane,  to przejdzie  na następne lata,  ale 

o budżet nie obawiała się nigdy.  

Pan  Bogdan  Piłkowski  powiedział,  że  za  każdym  razem  jest  kłopot,  są 

przesunięcia,  zmiany  terminów,  a  najwięcej  wątpliwości  do  budżetu  mają 

członkowie  Komisji  Rewizyjnej,  a  Komisja  Budżetowa  nie  ma  żadnych 

zastrzeżeń. 

Burmistrz  Karlina  Pan  Miśko  stwierdził,  że  nikt  nikomu  nie  da  100% 

gwarancji  na wykonanie  czegoś,  lub pozyskanie  środków. W roku bieżącym 

miał  być  wykonany  cmentarz,  nie  udało  się,  ponieważ  składane  dwukrotnie 

oferty przekraczały znacznie zaplanowane środki, mówiono także o przyszłym 

roku, również nie ma, bo nie ma możliwości finansowej, aby pokończyć to co 

już  zostało  rozpoczęte  ze  środków  unijnych.  Remont  szkoły,  którego 

rozpoczęcie planowano na rok przyszły, jest przesunięty. Takie budżety nie są 



tylko przypadkiem Karlińskim, wszędzie jest bardzo trudno. Nie wszyscy mają 

świadomość  ile  potrzeba  zabiegów,  aby  skonstruować  budżet,  by  wypełniał 

normy ustawy o finansach publicznych, a są one z roku na rok bardziej ostre. 

Nie jest ważne kto ma jakie zadłużenie na dzień dzisiejszy, większe problemy 

mogą  mieć  samorządy  które  mają  niższy  wskaźnik  zadłużenia  niż  Gmina 

Karlino, bo najważniejsze są dochody i wydatki bieżące i uzyskanie nadwyżki 

operacyjnej.  Dochody  i  wydatki  w dziedzinie  oświaty,  ile  Gmina  otrzymuje 

subwencji, a ile musi wydać, jest to różnica pomiędzy cztery a pięć milionów, 

które  pochodzą  z  dochodów  własnych.  Zadania  ze  szczebla  centralnego, 

a w ślad za nimi nie idą żadne środki. Sytuacja finansowa w samorządach jest 

ogólnie  coraz  gorsza,  a  wymaga  to  ogromnego  wysiłku,  by  można  było 

uchwalić kolejne budżety i je wykonać. Dlatego będą przesuwane zadania, po to 

aby je zrealizować w miarę możliwości finansowych i dochodów własnych.

Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że nie 

zgadza  się  z  kolejnym przesunięciem cmentarza,  od początku  kadencji  prosi 

o  to,  aby  pochówki  które  się  tam  odbywają  były  w  godnych  warunkach. 

Oświetlenie nie musi być zrobione na całym cmentarzu, a zrobić dwa punkty 

i  obniżyć  koszty  inwestycji.  Burmistrz  mówi  o  wcześniej  zaplanowanych 

inwestycjach które trzeba zrobić, w rzeczywiści trzeba zakończyć rozpoczęte, 

choć  te  koszty  jak  w  przypadku  hali  drastycznie  wzrosły.  ale  były 

poodejmowane następne decyzje, została przegłosowana grupa radnych i będą 

budowane kolejne mikroturbiny. Dwa lata stoją już mikroturbiny przy szkole, 

nie ma przepisów wykonawczych, aby móc z nich korzystać. Może pieniądze, 

które mają być przeznaczone na wkład własny można byłoby przeznaczyć na 

inwestycję  na  cmentarzu  i  byłoby  to  zrobione.  Na  wiejskim  cmentarzu 

w Karwinie też jest jakiś chodnik zrobiony z polbruku i zrobione wejście, a nie 

przesuwanie  w  Karlinie  z  roku  na  rok  tej  inwestycji,  to  jest  potrzebne  dla 

wszystkich  mieszkańców, aby cmentarz wyglądał  porządnie.  Przypomniał,  że 

mówił o źle przeprowadzanym remoncie w kościele, a nie trzeba było od razu 

robić wszystkiego i te środki wykorzystać na kaplicę i drogi na cmentarzu, na to 

środków  nie  ma.  Na  kolejne  mikroturbiny,  ogniwa  fotowoltaiczne,  zmiany 
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planów hali, kolejne wydawane miliony, na to pieniądze są, a na to o co ludzie 

proszą od lat nie ma. 

Burmistrz Karlina Pan Waldemar Miśko wszyscy obecni zgadzają się z tym, 

że inwestycja na cmentarzu jest potrzebna, a najlepszym dowodem na to jest to, 

iż  ta  inwestycja  była  zaplanowana,  ale  należy  brać  pod  uwagę  okoliczności 

w jakich znalazła się Gmina i często nie jest to kwestia chęci, tylko możliwości. 

W dniu dzisiejszym będą podejmowane decyzje dotyczące wysokości podatków, 

jeżeli będą obniżane, to będą z tego tytułu naturalne konsekwencje               i na 

sesji grudniowej dokonać jakiś zmian. Podkreślił, że był przekonany, iż uda się 

wykonać remont cmentarza, jeśli nie w bieżącym, to następnym roku. Nie udało 

się własnych dochodów znaleźć na to zadanie, a tu nie ma dotacji. Natomiast na 

turbiny można pozyskać 85% dofinansowania, a tylko 15% udziału własnego i 

taka inwestycja po dwóch latach się zwróci. Dodał, że jeśli chodzi o turbiny w 

Karwinie, już się kręcą i pracują na rzecz szkoły. Według Pana Piłkowskiego 

hala o której często mówi będzie kosztowała 30 000 000,00zł, ale na ten temat 

nie  będzie  więcej  dyskusji  do  momentu  zapoznania  się  z  rozliczeniem 

końcowym, po zakończeniu robót, wszystkich przetargach i wyposażeniu.  

Pani  Iwona Wysocka – Chudziak Kierownik Referatu  Sportu,  Turystyki 

i  Rekreacji  w  Urzędzie  Miejskim w Karlinie  wyjaśniła,  że  na  cmentarzu 

w  Karwinie  prace  zostały  wykonane  przez  mieszkańców,  położony  został 

polbruk jaki otrzymano od Burmistrza pochodzący z rozbiórki, tak też zrobiono 

przy kościele, na to zebrano pieniądze, może gdyby mieszkańcy miasta zaczęli 

robić coś sami, tak jak to się dzieje na wsiach, to byłoby inaczej. Na przystani 

w Karlinie  gdzie  robi  się  wszystko,  aby było kolorowo i  wesoło,  nagminnie 

dochodzi  do niszczenia i  kradzieży i  nie robią tego tylko nastolatki,  również 

rodzice idący z dziećmi nie zwracają uwagi na ich zachowanie.  

Pan Piłkowski  powiedział,  że jeśli ktoś widzi takie zachowanie, powinien to 

zgłosić, to byłoby zadanie dla Straży Miejskiej. 

Pan  Waldemar  Miśko  dodał,  że  jeśli  chodzi  o  kościoły,  Gmina  nie  jest 

inwestorem i nie odpowiada w żaden sposób formalno – prawny za ich remont. 



Gmina  daje  dotację,  jest  na  to  odpowiednia  umowa  podpisana,  pracownicy 

Urzędu w czynie społecznym wspierają proboszczów w kwestiach technicznych 

i  finansowych,  a  zarzuty  dotyczące  remontu należy  kierować  do gospodarzy 

tych  obiektów.  Gmina  przekazuje  środki  na  inwestycje,  a  nie  na  bieżące 

remonty.  

Ad. 8a

Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że Komisja Rewizyjna 

oraz  Komisja  Mieszkaniowa,  Gospodarki  Komunalnej,  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  wnioskowały  o  pozostawienie  wysokości  stawki  podatku  od 

nieruchomości na poziomie 2013 roku, natomiast Komisja Budżetu, Zdrowia, 

Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty nie wypracowała opinii na temat projektu 

uchwały. 

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się 

z pytaniem, czy niepodjęcie w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie określenia 

wysokości stawek podatku od nieruchomości zaproponowanej przez Burmistrza 

spowoduje pozostawienie stawek na poziomie roku poprzedniego?  

Pani  Izabela  Sobczak  –  Olczyk  Radca  Prawny  Urzędu  Miejskiego 

w  Karlinie  odpowiedziała,  że  jeśli  nie  zostania  podjęta  uchwała  będą 

obowiązywać stawki z roku bieżącego. 

Za podjęciem uchwały głosowało 4 radnych, 11 radnych było przeciwnych, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała nie została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny podjęciu uchwały.

Ad. 8b

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.

Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
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Uchwała Nr XL/417/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 8c

Projekt  uchwały  w  sprawie  określenia  wysokości  dziennych  stawek  opłaty 

targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.

Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja  Mieszkaniowa,  Gospodarki  Komunalnej, 

Rolnictwa,  Ochrony  Środowiska  wnioskowały  o  pozostawienie  wysokości 

stawki podatku na poziomie 2013 roku, natomiast Komisja Budżetu, Zdrowia, 

Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty zaopiniowała negatywnie projekt uchwały. 

Za  podjęciem uchwały  nie  głosował  żaden  z  radnych,  15  radnych  było 

przeciwnych,  nie  było  wstrzymujących się  od  głosu.  W wyniku jawnego 

głosowania uchwała nie została podjęta. 

Ad. 8d

Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.

Komisja  Mieszkaniowa,  Gospodarki  Komunalnej,  Rolnictwa,  Ochrony 

Środowiska  oraz  Komisja  Budżetu,  Zdrowia,  Bezpieczeństwa,  Kultury 

i  Oświaty  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały,  natomiast  Komisja 

Rewizyjna  proponuje  stawki  w następujących  wysokościach:   na  obszarze 

miasta Karlina od pierwszego i każdego następnego psa - 52,00 zł; na obszarze 

wiejskim od pierwszego psa  -  37,00 zł,  od drugiego  i każdego następnego - 

32,00 zł.

Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie  zgłosiła zmiany 

do  projektu  uchwały  i  określenie  na  2014  rok  stawek  w następujących 

wysokościach:  na obszarze miasta Karlina od pierwszego i każdego następnego 

psa - 52,00 zł; na obszarze wiejskim od pierwszego psa - 37,00 zł, od drugiego 

i każdego następnego - 32,00 zł.



Pan Tomasz  Mycio  Radny  Rady  Miejskiej  w Karlinie  zgłosił  propozycję 

zmiany i pozostawienie wysokości opłat od posiadania psów na poziomie roku 

2013. Nie popiera także propozycji zamiany wysokości opłat za pierwszego psa 

oraz każdego następnego na obszarze wiejskim, ponieważ chodzi o ograniczenie 

liczebności psów.  

Pan Piotr Gwóźdź  zaproponował głosowanie na propozycjami zmian według 

kolejności zgłaszania wniosków.  

Za  przyjęciem  wniosku  Pani  Grażyny  Tomczyk  głosowało  11  radnych, 

3  było  przeciwnych,  1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego 

głosowania wniosek został przyjęty. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem wniosku.

Za podjęciem uchwały ze zmianą głosowało 11 radnych, nie było głosów 

przeciwnych,  4  wstrzymało  się  od  głosu.  W wyniku jawnego  głosowania 

uchwała Nr XL/418/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za podjęciem uchwały.

Ad. 8e

Projekt  uchwały  w  sprawie  obniżenia  średniej  ceny  skupu  żyta  dla  celów 

podatku rolnego. 

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że 

Komisja  Rewizyjna  i  Budżetowa  dyskutowały  na  ten  temat  na  swoich 

posiedzeniach, przed sesją radni otrzymali projekt uchwały, ale radca prawny 

ma zastrzeżenia do tego projektu. Nie będzie to miało większego znaczenia, ale 

należy się tylko skupić nad stawką, a jeśli chodzi o publikację i podpis, zostanie 

podpisana  ta  wersja,  które  jest  zgodna  z  prawem.  Kwota  od  której  będą 

wnoszone poprawki, to kwota zgłoszona przez Panią Klepuszewską 55,00zł za 

1  dt  żyta,  jeśli  nie  zostanie  zaproponowana  inna  kwota,  głosowana  będzie 

zgłoszona propozycja, a jeśli ta propozycja nie przejdzie, będzie obowiązywać 

kwota maksymalna, tj. 69,28 zł za 1 dt żyta.
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Pani Beata Klepuszewska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że 

wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad, ponieważ nie był to rok dobry 

dla  rolników.  Zostały  uzyskane  ładne  plony,  ale  uzyskana  cena  w  punktach 

skupu nie jest adekwatna do poniesionych kosztów. Praca w rolnictwie kojarzy 

się z syzyfową pracą, kiedy aura pozwala uzyskać ładne plony, to punkty skupu 

tak  jak  to  miało  miejsce  w  tym  roku  radykalnie  obniżyły  stawki.  Tak  jak 

w budżecie gminnym, kiedy trzeba przesuwać różne inwestycje, tak też będzie 

się działo w budżetach rolniczych. Rolnicy ze swej strony zrobili wszystko, aby 

plon uzyskać, aby mieć zyski,  godnie żyć i płacić rzetelnie podatki. Sytuacja 

w rolnictwie  się nie poprawia,  wręcz przeciwnie,  spada pogłowie, w obrębie 

kilkunastu kilometrów od Karlina jest jednym producentem mleka, pomijając 

producenta  z  Domacyna.  Idą  święta,  każdy  chciałby  poczuć  smak  polskiej 

szynki,  ale  te  szynki  w  sklepach  nie  są  produktami  polskimi,  pogłowie 

wieprzowiny  już  dawno  spadło  w  kraju.  W  Gościnku  był  duży  producent 

wieprzowiny,  który  liczył  się  w  regionie,  ale  na  chwilę  obecną  zaprzestał 

produkcji,  bo stała się ona nieopłacalna.  Nie można się łudzić, że uda się na 

święta  kupić  mięso  dobrej  jakości  od  gospodarzy,  a  aby  sytuację  poprawić 

należy  wspierać  rolników.  Dodała,  że  odnosi  wrażenie,  że  grupę  rolników 

bardzo często traktuje się jako grupę, która się ciągle o coś ubiega, ciągle czegoś 

chce, ale rolnicy nie po to protestują aby zabić czas, ale po to żeby walczyć 

o  swoje  prawa,  aby  móc  godnie  żyć,  wychowywać  dzieci,  mieć  na 

najpotrzebniejsze wydatki i móc funkcjonować w społeczeństwie. Przy ustalaniu 

podatków wysnuwa się teorie, że żyto jest przelicznikiem, ale nie tylko z żyta 

rolnik żyje, ma jeszcze dopłaty. Dopłaty nie są po to by jechać na wczasy, to są 

zminimalizowane koszty produkcji, która staje się coraz bardziej nieopłacalna, 

a za dopłaty kupowane są środki, paliwo. Kiedy rolnik potrzebuje wsparcia, to 

cena oleju napędowego wzrasta, kiedy jest okres zasiewów, żyto sprzedawane 

jest przez rolnika za 38,00zł, a materiał siewny kupuje trzy razy drożej. Dziś 

radni mają wybór, czy zagłosować za proponowaną stawką, czy nie, ale rolnicy 

to  nie  tylko  inwestycje  w  tej  Gminie,  to  są  również  ludzie,  którzy  całkiem 

niedługo staną również przed wyborem. W trakcie spotkań przedwyborczych, 



w proponowanych programach obiecywano im, że zrobi się dla nich wszystko, 

aby żyło im się łatwiej,  dlatego nie można zapomnieć o rolnikach, którzy są 

,,chlebem tej ziemi”.

Pan  Mariusz  Ankiewicz  członek  Zachodniopomorskiej  Izby  Rolniczej 

stwierdził,  że  Pani  Klepuszewska  powiedziała  właściwie  wszystko  na  temat 

rolnictwa i podatków. Ceny podane z GUS obowiązują od jedenastu kwartałów 

i  gdyby  tylko  to  było  brane  pod  uwagę,  to  należałoby  pozostać  przy 

proponowanych cenach, ale jeśli weźmie się pod uwagę to co faktycznie uzyskał 

rolnik, to należałoby podstawę obniżyć do kwoty 55,00zł za 1 dt, ta propozycja 

jest popierana przez Izbę Rolniczą.    

Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

4 wstrzymało się od głosu. 

Z  powodu  niemożliwości  obliczenia  głosów  osób  biorących  udział 

w  głosowaniu  Przewodniczący  Rady  Pan  Piotr  Gwóźdź  wniósł  wniosek 

o zarządzenie reasumpcji głosowania.

Radni w wyniku głosowania jednomyślnie przyjęli wniosek zgłoszony przez 

Przewodniczącego Rady. 

Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/419/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski głosował za podjęciem uchwały.

Pani  Grażyna  Tomczyk  zgłosiła  wniosek  formalny  o  zarządzenie 

piętnastominutowej przerwy, aby członkowie Komisji Rewizyjnej mięli okazję 

omówić materiały, które zostały doręczone już po zaplanowanym posiedzeniu.  

Za podjęciem przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny, 

1  wstrzymał  się  od głosu.  W wyniku jawnego głosowania wniosek został 

przyjęty.

Ad. 8f



27

Projekt  uchwały  w  sprawie  zatwierdzenia  taryf  za  zbiorowe  zaopatrzenie 

w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Karlino.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.           

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała Nr XL/420/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.

Ad. 8g

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  dopłat  do  cen  usług  zbiorowego 

odprowadzania ścieków na terenie Gminy Karlino.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.           

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała 

Nr XL/421/13 została podjęta. 

Ad. 8h

Projekt  uchwały w sprawie dopłat  za pobieraną wodę i  odprowadzane ścieki 

w  ramach  pomocy  de  minimis  lub  pomocy  de  minimis  w  rolnictwie  dla 

przedsiębiorców  prowadzących  działalność  gospodarczą  na  terenie  Gminy 

Karlino.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe Komisje  projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.           

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała Nr XL/422/13 została podjęta. 



Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.

Ad. 8i

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji Planu rozwoju 

i  modernizacji  urządzeń  wodociągowych  i  kanalizacyjnych  będących 

w  posiadaniu  Regionalnych  Wodociągów  i  Kanalizacji  Spółka  z  o.o. 

w Białogardzie na lata 2011 – 2016 dla Gminy Karlino.

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe Komisje  projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.           

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z pytaniem, kiedy został złożony wniosek do Gminy i jaki termin ma Gmina na 

jego rozpatrzenie? 

Pani  Marianna  Przychodni  Prezes  Zarządu  Regionalnych  Wodociągów 

i   Kanalizacji  Spółka z o.o. w Białogardzie  odpowiedziała, że aktualizacja 

Planu rozwoju i  modernizacji  została  złożona wraz z wnioskiem taryfowym, 

czyli 22 października br., Rada Gminy ma czas na podjęcie stosownej uchwały, 

a  RWiK ma obowiązek złożyć  aktualny  plan  plus  aktualizację  dotyczącą  lat 

2014  –  2016,  obowiązek  złożenia  planu  wynika  z  ustawy  o  zbiorowym 

zaopatrzeniu w wodę i plan musi być załączony do wniosku taryfowego.   

Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, czy musi plan być zatwierdzony 

przez Radę? Jak Pan Burmistrz mógł weryfikować taryfy na 2014 rok, jeśli taka 

uchwała nie została podjęta? Czy Rada podejmując uchwałę o taryfach postąpiła 

zgodnie z prawem? Uważa, że ten projekt uchwały powinien być głosowany 

wcześniej, a dopiero na jego podstawie powinno się opiniować i weryfikować 

taryfy,  tak  jak  zrobił  Pan  Burmistrz.  Dodał,  że  w  dokumentach  nie  znalazł 

żadnego słowa dotyczącego weryfikacji tej uchwały. Informacje przedstawione 

przez  Panią  Prezes  to  są  ogólnie  dostępne  dane  jakie  można  znaleźć 

w Internecie.  Znów jest  modernizowane coś,  co zostało już zmodernizowane 

dwa  -  trzy  lata  temu.  Jaki  był  dokładny  zakres  inwestycji  wcześniej 

realizowanej,  nie  ilość  kilometrów  bo  takie  informacje  są  dostępne,  ale 
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szczegółowy  zakres.  Powtórzył,  że  uważa,  iż  jako  pierwszy  powinien  być 

zatwierdzony plan rozwoju i modernizacji  i  dopiero potem Burmistrz mógłby 

przystąpić do weryfikacji wniosku.   

Pani Marianna Przychodni  dodała, że plan na rok 2014 nie przekłada się na 

wysokość taryf , ponieważ skutki tego planu znajdują odzwierciedlenie dopiero 

po zrealizowaniu inwestycji,  czyli będzie to miało odzwierciedlenie na taryfy 

2015  roku,  planowane  do  realizacji  w  2014  roku.  Jeśli  chodzi  o  zakres 

inwestycji  w  ramach  zadania  Zintegrowana  Gospodarka  Wodno  –  Ściekowa 

poproszono  o  przygotowanie  informacji  takiej,  jaka  została  złożona,  ile 

kilometrów sieci wykonano, jakie były nakłady i  jakie zadania wykonano na 

ujęciach.  To że  w planie  na  rok  2014 i  2015 wpisywane  są  pewne  zadania 

niezbędne do realizacji, wcześniej nie było informacji, że dane zadania trzeba 

będzie  wprowadzić.  Jest  to  związane  z  dostosowaniem  urządzeń 

wodociągowych do przyjęcia dodatkowej ilości ścieków i dostarczenia wody od 

inwestora,  który  na  terenie  Gminy  Karlino  zamierza  kupić  działkę  i  składa 

zapotrzebowanie  na  dużą  ilość  wody  i  ścieków.  W  momencie  kiedy  był 

realizowany projekt nie było wiedzy o tak dużym inwestorze, są przewidziane 

rezerwy  pod  rozbudowę,  ale  nie  tak  duże.  Jeśli  została  podjęta  decyzja 

o wprowadzeniu inwestora, to RWiK ma obowiązek urządzenia wodociągowe 

i kanalizacyjne przystosować do jego obsługi.     

Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  Pan  Piłkowski  powiedział,  że 

w  materiałach  można  przeczytać,  iż  HOMANIT  będzie  odprowadzał 

czterdzieści tysięcy metrów sześciennych ścieków, a ile będzie pobierał wody? 

Pani Marianna Przychodni  uzgodnienia przedsiębiorstw funkcjonujących na 

terenie Gminy Karlino są weryfikowane, w momencie kiedy firma składała wolę 

korzystania  z  wodociągów,  założono,  że  tak  będzie.  Sytuacja  gospodarcza 

w  HOMANICIE  spowodowała,  że  zakupiono  mniejszą  ilość  wody,  niż 

pierwotnie zakładano, około trzy tysiące sześćset  metrów sześciennych wody 

będzie  dostarczane  w  2014  roku  do  firmy  HOMANIT  na  cele  socjalno  – 

bytowe,  a  jeśli  chodzi  o  ścieki,  zakłada  się,  że  od półrocza  przyszłego roku 



zostanie przyjętych z tej firmy czterdzieści tysięcy metrów sześciennych. Firma 

do półrocza ma pozwolenie wodno – prawne, buduje podczyszczalnię ścieków 

i jest zainteresowana skierowaniem tych ścieków do oczyszczalni w Karlinie.   

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  powiedział,  że  taryfy  zostały 

zweryfikowane  zgodnie  z  kompetencją  Burmistrza,  Rada  może  taryfy 

zatwierdzić, albo nie. Dodał, że plan nie jest dokumentem niezbędnym, plany 

przedstawia  się  raz  na  rok,  Rada  przyjmuje  go  uchwałą,  ale  zmianę  planu 

rozwoju można zmienić w trakcie roku, mogą pojawić się nowe okoliczności. 

Obniżka taryf dla mieszkańców jest bardzo ważna, tylko Miasto Białogard jest 

w  komfortowej  sytuacji  i  nie  musi  podnosić  ceny,  ponieważ  jest  to  duża 

aglomeracja,  ale w tym rejonie jeśli  nawet są wzrosty cen, to są minimalne. 

O tym, czy będzie obniżka zdecyduje to, czy będą dodatkowi odbiorcy wody 

i producenci ścieków. Podkreślił postawę Pana Homana, który ma świadomość, 

że  wnosząc  jakieś  opłaty  wspiera  lokalną  społeczność,  to  dotyczyło  wody 

i  będzie  dotyczyło  ścieków,  dzięki  czemu  wszyscy  odbiorcy  zapłacą 

w  przyszłym roku  taniej,  dodał,  że  ilości  zadeklarowane  we  wniosku  przez 

nowego  inwestora  są  bardzo  duże  i  wymagają  inwestycji,  które  są  zapisane 

w zaproponowanym  planie rozwoju, ale nie jest wykluczone, kiedy ostatecznie 

rozstrzygną  się  ilości  i  ładunek  ścieków,  że  plan  będzie  w  przyszłym  roku 

zmieniany, ponieważ wielkość i wartość inwestycji musi być większa.        

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział,  że we wprowadzeniu zapisano, iż RWiK 

Spółka  z  o.o.  w  Białogardzie  prowadzi  statutową  działalność  w  zakresie 

zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzanie  ścieków  na 

podstawie  umowy  spółki,  zezwolenia  na  działalność  gospodarczą  na  terenie 

miasta  i  gminy  Karlino  decyzja  1/02  z  dnia  21.10.2002  r.,  czego  dotyczy 

decyzja, jeśli Spółka z o.o. powstała w 2004 roku i wpis do KRS był 26 sierpnia 

2004  roku,  zatem  zgoda  na  działalność  z  2002  roku  dotyczyła  zakładu 

budżetowego, czy nadal jest aktualna, czy nie powinno się jej zmienić?

Pani  Marianna  Przychodni  odpowiedziała,  że  jeśli  Spółka  była  następcą 

prawnym Spółki Karlińskie Wodociągi zakładu budżetowego, to nie ma powodu 

dokonywania zmian. Dodała, że dla formalności Spółka wystąpi z wnioskiem 
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o przepisanie zezwolenia na Regionalne Wodociągi. 

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  14  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

nie  było  wstrzymujących  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania 

uchwała Nr XL/423/13 została podjęta. 

Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.

Ad. 8j

Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 

Komisja  Rewizyjna  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały, 

pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  8  radnych,  1  radny  był  przeciwny, 

6  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/424/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Ad. 8k

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  wieloletniej  prognozy  finansowej  Gminy 

Karlino na lata 2013 – 2025. 

Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt negatywnie, pozostałe komisje Rady 

zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

8  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/425/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 8l

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu sesji Rady Miejskiej na 2014 rok.



Pan  Piotr  Gwóźdź  stwierdził,  że  radni  otrzymali  plan  sesji  z  zapisami 

uzgodnionymi na wspólnym posiedzeniu komisji.

Nie zostały zgłoszone dodatkowe propozycje zmian.

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/426/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 8ł

Projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad i trybu przeprowadzania 

konsultacji z mieszkańcami Gminy Karlino.

Wszystkie Komisja Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  wniósł  poprawkę  do  projektu 

uchwały po wysłuchaniu opinii sołtysów zaproponował wykreślenie w punkcie 

1 gdzie są zmiany dotyczące paragrafu 2 lit. b) który brzmi:  po ust. 2 dodaje się 

ust.2a  w  brzmieniu:  ,,2a.  Konsultacje,  o  których  mowa  w  ust.  2  pkt  6, 

przeprowadza  się  z  mieszkańcami  Miasta  Karlino.”,  chodzi  o  to,  by  budżet 

obywatelski dotyczył również mieszkańców wsi.

Za  przyjęciem  autopoprawki  głosowało  13  radnych,  1  był  przeciwny, 

1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania poprawka została 

przyjęta.

Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 

Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 

1  wstrzymał  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/427/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Ad. 8m
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Projekt  uchwały  w  sprawie  zamiany  nieruchomości  położonych  na  terenie 

miasta Karlino.

Komisja  Rewizyjna  i  Komisja  Budżetu  zaopiniowały  projekt  negatywnie, 

Komisja Mieszkaniowa nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały.

Pani  Tamara  Korzeniowska  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie 

poinformowała obecnych, że posesja do rozbiórki która ma być przejęta przez 

Gminę  jest  zlokalizowana  przy  ulicy  Koszalińskiej  o  powierzchni  118m2 

gruntów oraz 77,26m2  budynku. Wyceniono budynek na 75 460,00zł, natomiast 

grunt na 10 220,00zł, osoby które starają się o zamianę mają według tej uchwały 

otrzymać  działkę  na  ulicy  Leśnej,  która  ma  powierzchnię  1133m2.  Na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej okazało się, że są tam również udziały gminne 

o pow. 420m2 ,  a cała działka ma 1271, są tam również inni współwłaściciele, 

czy  gdyby  uchwała  została  podjęta,  to  następni  mieszkańcy,  którzy  również 

mają  swoje  udziały  otrzymają  działki  na  Leśnej,  ponieważ  nie  można 

różnicować mieszkańców?

Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina  wyjaśnił, że idea zamiany wynika 

z  chęci  uporządkowania  podwórek  w centrum.  Na działce  Wspólnoty  udział 

w  gruncie  Pana  Jastrzębskiego  stoi  obiekt  który  jest  jego  własnością,  jest 

opracowana  koncepcja  na  zagospodarowanie  tego  kwartału,  wykonane  będą 

jeszcze projekty techniczne na zagospodarowanie podwórek w centrum, a żeby 

to  zrobić  koszty  inwestycyjne  musiałyby  ponieść  Wspólnoty,  właściciele 

którymi często są emeryci, czy renciści nie są w stanie ponieść tych kosztów. Na 

spotkaniach ze Wspólnotami zaproponowano odkupienie przez Gminę udziałów 

w działkach poza obrębem budynków, po to, aby w przyszłości pozyskać środki 

i  zagospodarować  podwórka.  Dzięki  temu  współwłaściciele  będą  w  stanie 

ponieść koszty  i  pokryć  udział  własny do funduszy unijnych w rewitalizacji 

samych budynków. Gmina proponuje zakup czegoś,  co Pan Jastrzębski kupił 

wcześniej od Gminy, ulepszył i zainwestował w to. Udział w działce, to nie jest 

wydzielony  fragment,  tylko  udział.  Dzięki  zamianie  w  przyszłości  poza 

zakupem  po  obrysie  budynku,  Gmina  będzie  miała  mniejsze  koszty  do 



poniesienia.  Pieniądze  te  nie  będą  indywidualnie  wypłacane  dla  każdego 

właściciela,  tylko przekazywane na konto Wspólnoty Mieszkaniowej,  udziały 

będą kupowane od wspólnoty. 

Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 8 było głosów przeciwnych, 

3 wstrzymało się od głosu. 

Z  powodu  niemożliwości  obliczenia  głosów  osób  biorących  udział 

w  głosowaniu  Przewodniczący  Rady  Pan  Piotr  Gwóźdź  wniósł  wniosek 

o zarządzenie reasumpcji głosowania.

W  głosowaniu  wzięło  udział  13  radnych,  za  przyjęciem  wniosku 

o  reasumpcję  głosowało  12  radnych,  nie  było  głosów  przeciwnych, 

1 wstrzymał się od głosu. 

Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 9 było głosów przeciwnych, 

3  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  głosowania  uchwała  nie  została 

podjęta. 

Ad. 8n

Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości  położonej 

na terenie miasta Karlino – obręb 0005, oznaczonej  w ewidencji gruntów jako 

działka nr  94/1 o pow. 0,0519 ha.

Komisja  Rewizyjna  zaopiniowała  projekt  uchwały  negatywnie,  Komisja 

Mieszkaniowa  nie  wypracowała  opinii  na  temat  projektu  uchwały,  Komisja 

Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdziła, 

że znajdują się tam budynki wielorodzinne i uważa, że nie należy sprzedawać 

posesji  jeżeli  z  drugiej  strony  budynku  nie  ma  miejsca  przynajmniej  do 

parkowania  samochodu,  jeżeli  kilka  rodzin  mieszka  w  jednym budynku  nie 

powinno się tego sprzedawać jednej rodzinie, a ponadto znajdują się tam trzy 

budynki gospodarcze które są wydzierżawione, a umowy zawarte z niektórymi 

osobami są do 2016 roku, żeby nie było jak na ulicy Konopnickiej, kiedy ludzie 
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zostali wyrzuceni. 

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  z  ulicy 

Konopnickiej  ludzie  nie  zostali  wyrzuceni,  tam  trzy  –  cztery  lata  wcześnie 

najemcy wiedzieli, że ten teren będzie zagospodarowywany i umowy wygasną. 

Ponadto działka o której mowa nie jest działką parkingową, tylko jest to działka 

budowlana,  która  będzie  zbywana  w  drodze  przetargu,  nikt  nie  wyznaczył 

nabywcy, a wielkość działki i jej uwarunkowania umożliwiają budowę domu. 

Tylko jeden lokatorów nie ma pomieszczenia gospodarczego – piwnicy i  dla 

tego lokatora w warunkach przetargowych będzie zaznaczone, że na tej działce 

nabywca  musi  takie  pomieszczenie  gospodarcze  przygotować  i  zapewnić 

o bezterminowym dostępie w akcie notarialnym.    

Za  podjęciem  uchwały  głosowało  6  radnych,  5  było  przeciwnych, 

4  wstrzymało  się  od  głosu.  W  wyniku  jawnego  głosowania  uchwała 

Nr XL/428/13 została podjęta większością głosów. 

Pan Bogdan Piłkowski  głosował przeciw. 

Ad. 8o

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów 

najmu i dzierżawy nieruchomości gruntowych.

Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/429/13 

została podjęta. 

Ad. 8p

Projekt uchwały w sprawie zbycia w drodze przetargu nieruchomości  położonej 

na terenie miasta Karlino – obręb 0004, oznaczonej  w ewidencji gruntów jako 

działka nr  430/30 o pow. 0,0460 ha. 



Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.

W  wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  radnych  uchwała 

Nr XL/430/13 została podjęta. 

Ad. 8q

Projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  programu  współpracy  Gminy  Karlino 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego 

i o wolontariacie  na rok 2014.

Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Uchwała Nr XL/431/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania.

Ad. 8r

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu na rzecz aktywizacji seniorów 

w Gminie Karlino na lata 2014 – 2020”. 

Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/432/13 

została podjęta 

Ad. 8s

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu ,,Karlińska Karta Rodziny 3+”,

Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

poinformowała obecnych, że ponieważ na wspólnym posiedzeniu komisji padła 

propozycja, aby rozszerzyć katalog rodzinny o rodziny funkcjonujące w ramach 

placówki  opiekuńczo  –  wychowawczej  typu  rodzinnego  która  funkcjonuje 

w Gminie Karlino dlatego proponuje się zmianę do projektu uchwały.  
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Za  przyjęciem  poprawki  głosowało  14  radnych,  nie  było  głosów 

przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Poprawka została przyjęta 

większością głosów.

Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 

Uchwała Nr XL/433/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania radnych.

Ad. 8t

Projekt uchwały w sprawie ustanowienia dopłaty dla właścicieli nieruchomości, 

na  których  zamieszkują  rodziny  wielodzietne  do  opłaty  za  gospodarowanie 

odpadami komunalnymi.

Komisja Budżetu nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe 

komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pani  Danuta  Piwowarczyk  Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie 

poinformowała obecnych, że ponieważ przyjęto zmianę do poprzedniej uchwały 

w ślad za nią musi zostać zmieniona definicja rodziny również w tej uchwale. 

Pan Bogdan Piłkowski  zwrócił  się  z  pytaniem, kiedy zmieniły  się  przepisy 

i można wprowadzić tę dopłatę do śmieci?

Pani  Izabela  Sobczak  –  Olczyk  Radca  Prawny  Urzędu  Miejskiego 

w  Karlinie  powiedziała,  że  ustawa  o  utrzymaniu  porządku  i  czystości 

w  gminach  dopuszcza  możliwość  nie  tylko  wprowadzenia  zwolnień 

podmiotowych,  ale  takie  zwolnienia  nie  pozwalałyby  na  realizację  celów 

i wprowadzenia realnych zniżek dla rodzin wielodzietnych i istniałoby ryzyko 

uchylenia  uchwały,  stąd  forma  dopłaty.  Stosowanie  dopłat  i  zwolnień  ze 

względu  na  to,  że  jest  to  stosunkowo  świeża  ustawa,  odbywa  się  różnie 

w różnych województwach. Ustalono, iż dopłaty będą najbezpieczniejszą formą 

i nie powinno być problemów jeśli chodzi o decyzje organów nadzorczych. Od 

kiedy  obowiązuje  przepis  nie  jest  w  stanie  odpowiedzieć  w  tej  chwili,  czy 

obowiązuje  on od początku obowiązywania  ustawy, czy został  wprowadzony 



później. 

Pan Bogdan Piłkowski  powiedział,  że postulował od początku twierdząc,  że 

uchwała  tzw.  ,,śmieciowa”  może  być  niesprawiedliwa  w stosunku do rodzin 

wielodzietnych, wiele razy podkreślał, żeby to zmienić, a dziś okazuje się, że 

jest taka możliwość. 

Pani  Barbara  Michałek  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwróciła  się 

z pytaniem jak będzie wyglądała sytuacja w przypadku rodziców którzy mają 

troje dzieci, które nie ukończyły dwudziestego piątego roku życia i jedno z tych 

dzieci ma swoje dziecko, czy ta rodzina będzie się kwalifikowała, czy nie, bo 

nie będzie to już rodzina 3+, tylko 2+2 i 1 +1?  

Pan Piotr Gwóźdź  powiedział, że bardziej interesuje go strona techniczna, że 

ktoś składa deklarację to komu będą dopłacane pieniądze z budżetu? 

Pani  Danuta  Piwowarczyk  odpowiedziała,  że  osoba  wielodzietna  będzie 

musiała  wystąpić  z  wnioskiem  do  Gminy  o  wydanie  karty  rodziny,  po 

weryfikacji  będą  one  wydawane  dla  rodzin  posiadających troje  dzieci,  jeżeli 

rodzina będzie posiadała taką kartę to będzie uprawniona do korzystania z ulg 

i  z  kartą  będzie  miała  obowiązek  zgłosić  się  do  odpowiedniego  organu, 

właściciele  którzy  wypełniają  deklaracje  samodzielnie  zgłoszą się  do Gminy, 

a  w  przypadku  kiedy  jest  wyznaczony  zarządca,  czy  to  będzie  spółdzielnia 

mieszkaniowa, czy ZBK to zgłoszą się do niego, aby w ich imieniu skorygował 

deklaracje.  Ponieważ  zarządca  będzie  miał  pomniejszone  wpływy,  Gmina 

będzie  musiała  wyrównać  stratę,  a  osoby  które  będą  składały  deklaracje 

w  Gminie  będą  automatycznie  pomniejszone  opłaty,  a  zapłaci  tylko  50%. 

Podkreśliła, że system śmieci musi być zbilansowany.   

Pan Piotr Gwóźdź  zapytał,  czy gdyby nazywało  się  to  ulgą,  czy  byłoby to 

niedopuszczalne?

Sekretarz  Urzędu  Miejskiego  Pani  Piwowarczyk  powiedziała,  że  podjętej 

uchwale  w  sprawie  przyjęcia  Programu  ,,Karlińska  Karta  Rodziny  3+”  jest 

słowniczek który określa w projekcie uchwały jest określone co należy rozumieć 

przez ulgi. Dodała, że do tego Programu mogą przystąpić także partnerzy, którzy 
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będą stosować ulgi, obniżki, czy zwolnienia w tym przypadku jest to dopłata.  

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie  stwierdziła, 

że osoby mieszkające w bloku otrzymuje wymiar czynszu, jaka kwota będzie za 

śmieci, bo jeśli pomniejszona z deklaracji, to będzie to ulga.

Pani  Danuta  Piwowarczyk  odpowiedziała,  że  od  mieszkańca  dla  rodzin 

wielodzietnych będzie za śmieci 50% mniej, niż było dotychczas

Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Michałek zwróciła się z pytaniem co 

w  sytuacji,  kiedy  jest  rodzina,  troje  dzieci  w  tym  jedno  studiuje,  jest  poza 

terenem zamieszkania,  deklaracja  została  złożona  o  jedną  osobę  mniej,  czy 

rodzina korzysta ze zwolnienia?

Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że karta jest czymś innym, niż dopłata za śmieci, 

Pani Korzeniowska  powiedziała, że w wyniku dyskusji  okazało się, iż są to 

bardziej ulgi niż dopłaty? 

Pani  Izabela  Sobczak  –  Olczyk  odpowiedziała,  że  się  z  tym  nie  zgadza, 

ponieważ w rozumieniu ustawy śmieciowej są to dopłaty i mogą być przyznane 

tylko  uprawnienia  zagwarantowane  ustawą  śmieciową,  czyli  zwolnienia 

podmiotowe i dopłaty, do stawki obniżonej różnicę dopłaci Gmina.

Pan Tomasz Mycio opuścił salę obrad.  

Pan  Piotr  Gwóźdź  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  w  momencie 

przyjmowania samej uchwały śmieciowej mówiło się o tym, że Gmina nie może 

na śmieciach zarabiać, kalkuluje się tylko koszty i wydatki, czy teraz dopłata 

będzie pochodziła z dochodów pochodzących z wpłat śmieciowych, czy innych 

środków? 

Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino  wyjaśniła, że podstawową 

zasadą  jest  aby  dochody  równały  się  wydatkom,  kiedy  osoby  składając 

deklarację  zadeklarują  mniejszą  kwotę i  mniej  wpłacą,  wówczas  w budżecie 

robione  jest  przeksięgowanie,  zostają  zwiększone  wydatki  o  kwotę,  którą 

należałoby dopłacić, ale nie jest to wypłata do ręki, tylko księgowana na konto 

dochodów, wówczas będzie zachowana równowaga. 



W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem poprawki głosowało 

14 radnych, nie było głosów przeciwnych, nie było wstrzymujących się od 

głosu. Poprawka została przyjęta jednomyślnie.

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/434/13 

została podjęta przy 14 głosujących.

Ad. 8u

Projekt  uchwały  w  sprawie  wzoru  deklaracji  o  wysokości  opłaty  za 

gospodarowanie  odpadami  komunalnymi  składanej  przez  właściciela 

nieruchomości,

Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

W wyniku  jawnego  i  jednomyślnego  głosowania  uchwała  Nr  XL/435/13 

została podjęta przy 14 głosujących.

Ad. 8v

Projekt  uchwały  w sprawie  zmiany  uchwały  w sprawie  ustalenia  wysokości 

opłat za świadczenia prowadzonego przez Gminę przedszkola publicznego.

Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.

Pan Tomasz Mycio wrócił na salę obrad.  

Uchwała Nr XL/436/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego 

głosowania. 

Ad. 8w

Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  w  sprawie  ustalenia  opłat 

i częściowych zwolnień z opłat za pobyt dziecka w żłobku.

Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
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Uchwała  Nr  XL/436/13  została  podjęta  w  wyniku  jednomyślnego 

głosowania radnych. 

Ad. 9

Pan  Tomasz  Rusiecki  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie poinformował 

obecnych,  że  w  ostatnią  sobotę  odbyła  się  Międzynarodowa  Konferencja 

Naukowa pt. System Funkcjonowania Rodziny Zastępczej na Przykładzie SOS 

Wioski  Dziecięcej,  podziękował  Pani  Danucie  Butrym  Dyrektorowi 

Karlińskiego  Ośrodka  Kultury  za  udostępnienie  obiektu,  przyjechali 

pracownicy dydaktyczni  z Łódzkiej  Uczelni Humanistyczno – Ekonomicznej 

i mówiono o funkcjonowaniu SOS Wioski dziecięcej, ale należy podkreślić, że 

bardzo pozytywny był odbiór przez gości tego co zobaczyli w Karlinie, obiektu 

KOK, obiektów szkolnych,  następnie Wioski Dziecięcej,  jedna z Pań Doktor 

powiedziała, że okazuje się, iż nie tylko wielkich miastach ludzie potrafią robić 

coś ciekawego i pozytywnego.    

Pan Leszek Gago opuścił salę obrad.

Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedziała, 

że na ulicy Szymanowskiego, pomiędzy budynkami nr 17 i blokiem nr 9 jest 

wjazd,  kiedyś proszono o postawienie zakazu wjazdu, a obecnie mieszkańcy 

pytają,  czy może być tam zapisek,  że nie dotyczy to mieszkańców budynku 

przy  ulicy  Szymanowskiego  9.  Kolejna  sprawa  dotyczy  mieszkańców ulicy 

Bogusława  X,  którzy  napisali  pismo  16  lipca  br.  do  Burmistrza  z  prośbą 

o zainstalowanie na ulicy monitoringu, uzasadniając to częstymi kradzieżami 

mienia  prywatnego  i  gminnego  oraz  kłusownictwem  ryb  łososiowatych. 

Odpowiedź  otrzymali  odmowną,  a  w  2012  roku  był  realizowany  program 

budowa systemu monitoringu w celu ochrony ryb łososiowatych, czy Policja 

nie poleciła tego miejsca, aby tam został zainstalowany monitoring. Następnie 

zwróciła  się  z  pytaniem  kiedy  zostaną  wyburzone  dwa  budynku  położone 

naprzeciwko budynku OSP przy ulicy Wigury, a przeznaczone do rozbiórki. We 



wrześniu podjęta została uchwała o zbyciu nieruchomości, a kiedy pytano czy 

prowadzona  tam  działalność  będzie  uciążliwa,  wówczas  Pan  Burmistrz 

odpowiedział, że będzie to przetwórstwo spożywcze, a zatrudnionych zostanie 

100 – 200 osób,  a okazało się,  że będzie  tam ubojnia drobiu,  zamieszczone 

zostało  obwieszczenie  Burmistrz  w  tej  sprawie  o  wydanym  postanowieniu 

o  obowiązku  przeprowadzenia  oceny  oddziaływania  na  środowisko,  czy 

oznacza  to,  że  może  być  negatywne  oddziaływanie  na  środowisko. 

Przypomniała,  że  na  posiedzeniu  komisji  prosiła  o  przedstawienie  umowy 

zawartej  z  Panem Harłaczem dotyczącej  wyłapywania  psów.  Dodała,  że  na 

posiedzeniu Komisji Rewizyjnej dowiedziano się, że przez kilka lat w Gminie 

Karlino użytkowano 200ha ziemi bezprawnie, bez żadnych umów, czy Gmina 

o tym wiedziała, czy były płacone podatki od tego gruntu, a jeśli nie, to jakie 

będą dalsze kroki podjęte przez Gminę. Następnie zwróciła się do Pani Anny 

Paduch  Prezesa  Zarządu  Budynków  Komunalnych  w  związku  z  tym,  że 

mieszkańcy budynku przy ulicy Jana Pawła II Nr 20 mieli obiecaną naprawę 

dachu  w  lipcu,  czy  zostało  to  już  wykonane,  a  jeśli  nie  to  kiedy  zostanie 

wykonane.      

Pani  Grażyna  Tomczyk  Radna  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zapytała,  co 

będzie zrobione z chodnikiem na Placu Jana Pawła II przy byłym Komisariacie 

Policji,  który  jest  w  coraz  gorszym  stanie,  druga  sprawa,  przez  prywatne 

samochody stojące na ulicy Spichrzowej, duże autobusy, które wożą ludzi do 

pracy  mają  problem  z  wyjazdem  i  musiały  się  wycofywać,  tak  się  dzieje 

codziennie  rano.  Kolejna sprawa dotyczy Wspólnot  przy ulicy Szczecińskiej 

Nr 3,5,7,9, zostało złożone pismo które dotyczyło odbierania pojemników ze 

śmieciami,  odpowiedź  otrzymała,  ale  prosi,  aby  pismo o  takiej  samej  treści 

otrzymali mieszkańcy tych Wspólnot, zwłaszcza, że są oni współwłaścicielami 

tych posesji. 

Pan  Bogdan  Piłkowski  Radny  Rady  Miejskiej  w  Karlinie  zwrócił  się 

z  pytaniem jakie  były  koszty  wycofania  ,,Wieści  z  Karlina”  ze  względu  na 

zaistniały błąd i kto za to odpowiada i poprosił o informację jakim firmom i ile 
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udzielono ulg i zwolnień w sumie na kwotę 1 689 887,12zł i jest to podatek od 

nieruchomości, pomoc publiczna.    

Ad. 10

Pan  Waldemar  Miśko  Burmistrz  Karlina  odpowiedział,  że  Policja  nie 

polecała  ulicy  Bogusława  X  do  zainstalowania  monitoringu,  to  były  inne 

lokalizacje,  jeśli  chodzi  o  wyburzenia  na  ulicy  Wigury  nie  można  podać 

dokładnej  daty,  w  grudniu  będzie  wiadomo  czy  będzie  przyznane 

dofinansowanie  z  Funduszu  Mieszkaniowego,  jeśli  będzie  informacja 

o  przyznaniu  środków,  to  TBS  uruchomi  procedury  przetargowe  i  będzie 

realizowany  kolejny  budynek  komunalny,  a  przy  okazji  przydzielić  lokale 

mieszkańcom z budynków do rozbiórek, nie oznacza to jednak, że wszyscy oni 

otrzymają  nowe  lokale.  Jeśli  chodzi  o  firmę  zainteresowaną  zakupem 

nieruchomości  pod  działalność  spożywczą,  to,  że  dane  przedsięwzięcie  jest 

w wykazie przedsięwzięć mogących oddziaływać na środowisko nie oznacza, że 

jest szkodliwe, każde przedsięwzięcie inwestycyjne oddziałuje w jakiś sposób 

na środowisko, to jest w wykazie takich przedsięwzięć, dla których musi być 

opracowany raport  oddziaływania na środowisko. Na podstawie tego raportu, 

opinii Sanepidu i Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska Urząd wydaje 

lub  nie  decyzję  środowiskową.  Umowa  z  Panem  Harłaczem  zostanie 

przekazana.  Przypomniał,  że  podatki  płacą  właściciele  nie  dzierżawcy, 

a właścicielem zajętych gruntów jest Agencja Nieruchomości Rolnych i podatki 

wpływają,  nie  można  obarczać  Gminy  odpowiedzialnością  za  to,  że  ktoś 

bezumownie  korzysta  z  gruntów  agencyjnych.  Chodnik  przy  Placu  Jana 

Pawła II jest w pasie drogowym drogi krajowej, zostanie wystosowany wniosek 

o poprawienie stanu tego chodnika, są tam rzeczywiście  nierówności,  co jest 

niebezpieczne.  Samochody  stojące  na  ulicy  Spichrzowej,  jest  możliwość 

wprowadzenia  zmiany organizacji  ruchu,  czyli  wprowadzenie  zakazu postoju 

i  zatrzymywania,  ale  trzeba  będzie  to  skonsultować  z  mieszkańcami.  Na 



początek  poprosi  się  Policję  oraz  Straż  Miejską,  aby  egzekwowała  przepisy 

ruchu  drogowego.  Kolejne  pytanie  Pani  Tomczyk  dotyczące  śmieci,  pismo 

rzeczywiście jest w tej sprawie, pojemnik na śmieci należy do zarządcy, ale ten 

temat  zostanie  rozwiązany  przez  Panią  Prezes  ZBK.  Nie  było  żadnych 

dodatkowych kosztów wycofania ,,Wieści  z Karlina” zawierających błąd.  Na 

temat ulg i zwolnień udzielonych firmom raz w roku przekazywana jest pełna 

informacja  o  wielkości  i  udzielonych  ulgach,  największa  kwota  to  ulga 

przyznana firmie HOMANIT i o ile dobrze pamięta jest to około 500 000,00zł, 

a firma ta jeszcze dwa – trzy lata będzie mogła z tego korzystać. W Gminie 

Karlino była podjęta uchwała w sprawie zwolnień od nieruchomości, kończył 

się  okres  jej  ważności  i  w  okresie  przejściowym Rady  mogły  podejmować 

uchwały  o  ulgach  dla  firm,  które  podejmują  inwestycje.  Odbyło  się  w  tej 

sprawie  spotkanie  konsultacyjne  na którym debatowano na  ile  lat  przyznane 

będą te ulgi i uzgodniono okres dziesięciu lat.       

Pani Tamara Korzeniowska  zwróciła się z pytaniem o podatek, który płaci 

Agencja, czy jest to podatek od gruntu i kiedy zostanie zaplanowany monitoring 

na ulicy Bogusława X?

Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że Agencja płaci podatek rolny.

Pan Piotr Woś Zastępca Burmistrz Karlina powiedział, że wszystkie decyzje 

dotyczące lokalizacji kamer podejmowane są wspólnie, powoływany jest zespół 

w skład którego wchodzą przedstawiciele Policji, Straży Miejskiej, analizowane 

są  zagrożenia,  niebezpieczeństwa  i  miejsca  w  których  kamery  mają  być 

zlokalizowane i tak będzie nadal. 

Pan Bogdan Piłkowski  zapytał,  jakie koszty były gazety wydanej  z błędem, 

które zostały wycofane?    

Burmistrz  Karlina  Pan  Waldemar  Miśko  odpowiedział,  że  nie  wie  jakie 

koszty  poniosła  drukarnia,  Gmina nie  poniosła  żadnych  kosztów w związku 

z błędem. 

Pani Iwona Wysocka – Chudziak mieszkanka Gminy Karlino  powiedziała, 

że bardzo jest zadowolona z walki radnych o interes mieszkańców, zmniejszenia 
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stawek  podatkowych,  ale  od   lat  jedynym podatkiem  który  przechodzi  bez 

dyskusji, jest podatek od środków transportu, a to też jest podatek który dotyczy 

mieszkańców. 

Ad. 11

Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie  powiedział, 

że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęła do Biura 

Rady odpowiedź na zapytania zgłoszone przez Pana Piłkowskiego (załączono 

do protokołu).  

Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że chciałby otrzymać odpowiedź na temat 

numerka na budynku przy ulicy Szymanowskiego 17, kiedy będzie. 

Pan Waldemar Miśko  odpowiedział,  że pytanie powinno być skierowane do 

Pana Ryszarda Augustyniaka Prezesa Zarządu Karlińskiego TBS, firmy która 

zarządza tym obiektem. 

Ad. 12

Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym 

oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1435 dokonał zamknięcia XL  sesji 

Rady Miejskiej w Karlinie.

Protokołowała:

Ilona Pyrtek-Safaryn

Część  załączników  o  których  mowa  w  protokole  nie  jest  zamieszczona  na 

stronie  BIP  Urzędu  Miejskiego  w  Karlinie  ze  względu  na  obszerność. 

Z załącznikami można się zapoznać w Biurze Rady na zasadach określonych 

w ustawie z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji publicznej (Dz. U. 

z 2001 r. Nr 112, poz. 1198 z późn. zm.) oraz Statutu Gminy Karlino (Dz. Urz. 



Woj. Zachodniopomorskiego z 2009 r. Nr 59, poz. 1565, z późn. zm.).


	Protokół Nr XL/13
	z sesji Rady Miejskiej w Karlinie odbytej
	w dniu 27 listopada 2013 roku
	Otwarcia XL sesji Rady Miejskiej w Karlinie dokonał Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie o godzinie 1000 w auli Karlińskiego Ośrodka Kultury przy ulicy Parkowej 1 w Karlinie. Powitał zebranych radnych, zaproszonych gości, mieszkańców Gminy Karlino oraz radnych Młodzieżowej Rady Miejskiej w Karlinie (listy obecności załączono do protokołu).
	Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności, na której widniało                                 15 podpisów stwierdził prawomocność obrad. 
	Ad. 1b 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad wraz z materiałami  na dzisiejszą sesje, zapytał, czy są propozycje zmian do porządku? 
	Porządek obrad:
	1.określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości,
	2.określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,
	3.określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino,
	4.opłaty od posiadania psów,
	5.w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego na rok podatkowy 2014,
	6.zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Karlino
	7.ustalenia dopłat do cen usług zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Karlino,
	8.dopłat za pobieraną wodę i odprowadzane ścieki w ramach pomocy de minimis lub pomocy de minimis w rolnictwie dla przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą na terenie Gminy Karlino,
	9.uchwalenia aktualizacji Planu rozwoju i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących w posiadaniu Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o. w Białogardzie na lata 2011 – 2016 dla Gminy Karlino,
	10.zmian w budżecie Gminy Karlino na 2013 rok,
	11.zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Karlino na lata 2013 – 2025,
	Ad. 1c
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że protokół z XXXIX sesji Rady Miejskiej był do wglądu w Biurze Rady, część radnych otrzymała kopie elektroniczne. Następnie zapytał, czy są uwagi do treści protokołu? 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem protokołu.
	Ad. 2 
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że przygotował na piśmie swoje wystąpienie w którym zawartych jest wiele pytań na które będzie oczekiwał odpowiedzi, a po jego przedstawieniu zostanie ono przekazane Panu Burmistrzowi. Treść wystąpienia:,,18 marca 2013 XIII Kongres  Sportu Powszechnego w Szczecinie – Kronika Pomorza Zachodniego z 18 marca 2013 (35-37 minuta kroniki) wypowiedź pani minister sportu Joanny Muchy: „czy infrastruktura sportowa została zaprojektowana na potrzeby lokalnego środowiska, czy są to pomniki burmistrzów ?….”. W ten sposób  pani minister określiła niektóre inwestycje  powstające w  naszym kraju  i  w naszym regionie. Panie burmistrzu w czasie konferencji prasowej w grudniu 2012 r.               i stycznia 2013 r. mówił pan że Wrobis zaniżył cenę w  przetargu  o około 1,5 do 2 mln zł, wynika z tego że inwestycja miała kosztować około  21 mln zł (19 mln to cena z przetargu +2 mln). Dlatego mam pytanie dlaczego w wniosku                   o dofinansowanie na: Nowe projekty proponowane do umieszczenia na indykatywnej liście projektów indywidualnych w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa Zachodniopomorskiego  na lata 2007 – 2013, aktualizacja marzec 2013 r. Podał pan cenę ponad 26 mln zł. Z czego wynika tak duża różnica 26mln  – 19,mln  =7 mln zł ?  Kiedy zorientował się pan, że inwestycja ta będzie nas  dużo więcej kosztować? Dlaczego w wniosku     o dofinansowanie już nie ma  hali sportowo widowiskowej, a  jest regionalne centrum turystyki i sportu? Jakie to zmiany wprowadzone w projekcie  spowodowały, że cena wzrosła do 26 mln zł? Proszę o  szczegółowe  informację     o wszystkich zmianach w projekcie od dnia 1 stycznia 2011 do dnia dzisiejszego i z czego  one wynikały.  Które z tych zmian  powodowały zwiększenie kosztów inwestycji a które zmniejszenie kosztów budowy? Mówię o również                         o zmniejszeniach, bo zmiana jednego szkła w świetliku to kwota około  0,5 mln za trzy to już 1,5 mln. Które z nich były na wniosek inwestora, projektanta,                      a jakie były na wniosek wykonawców?  W sierpniu podpisano umowę z nowym wykonawcą, na dokończenie budowy hali widowiskowo sportowej, a nie na centrum? Panie burmistrzu moje następne pytanie  kto  pana upoważnił do zmiany zakresu robót (zwiększenia kosztów) i nazwy inwestycji, na jakiej podstawie prawnej pan to zrobił? Czy w związku z tym, że mamy teraz  inwestycje pod nazwą Regionalne centrum turystyki i sportu, czy pozwolenia na budowę są dalej aktualne, ważne, skoro w pozwoleniu widnieje nazwa hala sportowo widowiskowa w Karlinie? Co mówi na ten temat prawo budowlane, jakie konkretne artykuły prawa budowlanego mówią co dzieje się                             z pozwoleniem gdy  zmienia się  nazwa zadania?  Czy to co pan zrobił, wszystkie zmiany, które pan wprowadził są  zgodne  z  prawem budowlanym?  A może  kolejny raz usłyszymy od pana , że  prawo obowiązujące w Polsce trzeba dostosować do pana  pomysłów i do tego co robi się w Gminie Karlino? Panie burmistrzu przypominam panu o piśmie, które wisiało jeszcze niedawno  przed pana gabinetem „Ja Waldemar Miśko burmistrz Karlina , oświadczam , że jak hala nie będzie ……………..to podam się do dymisji” Czy dalej pan twierdzi, że to nie  jest pana wina,  że są opóźnienia w  budowie tej inwestycji,             i  w konsekwencji  przesunięcia kolejnego terminu zakończenia tej inwestycji?  Panie burmistrzu czy  zmiany, które spowodowały tak wielki wzrost kosztów inwestycji,  to również   pana  zasługa ? Trzeba w końcu jasno sobie powiedzieć, że projekt hali, powiem grzecznie że był bardzo słabiutki, a powinienem powiedzieć, że był do d……, na co wskazują wszystkie zmiany, które zostały wprowadzone w czasie inwestycji. Z informacji, nieoficjalnych o których słyszymy, że zagrożone jest dofinansowanie  tej inwestycji z powiatu- Starostwa Powiatowego, jeżeli tak  czy ma pan   kolejny plan awaryjny? Skąd weźmie pan kolejne pieniądze na dokończenie tej inwestycji? Czy  to będzie kolejny kredyt, obligacje?  Panie burmistrzu czy to już nie najwyższy czas zrezygnowania przez gminę, a właściwie nie przez gminę tylko  przez  pana z tych wielkich ambicji?  Ja  zastanawiam  się nad potrzebą następnych wielkich pana inwestycji, celowo mówię pana, bo to pan się przy nich upiera i ich zasadnością, potrzebami naszej gminy, którymi chce pan wszystkich  mieszkańców  naszej  gminy na siłę uszczęśliwić? Czy w dniu dzisiejszym może pan już konkretnie powiedzieć , kiedy hala a właściwie to już centrum zostanie wyposażone w kompletny sprzęt,  (kio-terapia, sauna, solarium, siłownia) który widnieje w specyfikacjach przetargowych i zostanie oddana do użytku z pełnym wyposażeniem?  Dlaczego dziś mówię o hali, przepraszam centrum, ponieważ  kolejny (chyba 3 czy 4)  raz byłem w Mierzynie w kościele, który jest remontowany. Panie burmistrzu tam już widać jak ponownie wychodzi  wilgoć, kościół ten  nie został prawidłowo osuszony, w inwestycji nie przewidziano drenażu terenu , co może powodować, nowe zacieki, zwilgocenia ścian, Czy chce pan aby ten, wiejski kościół,  wyglądał jak kościół w Karlinie, a dokładnie jak  boczne wejście do tego  kościoła. Dlatego proszę państwa jak jesteście w naszym Karlińskim  kościele, to zwróćcie uwagę  na boczne wejście i proszę powiedzieć czy to co dzisiaj mówię nie jest prawdą. Panie burmistrzu proszę wysłać do Mierzyna  na budowę naszego pracownika odpowiedzialnego za tą inwestycję i wezwać konserwatora zabytków, aby odpowiedział czy moje spostrzeżenia, uwagi                         o których dzisiaj mówię są prawdzie i słuszne. Kończąc swoje wystąpienie dziękuję państwu za uwagę.”.
	Ad. 3 
	Ad. 4
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina stwierdził, że są na sali obecni bokserzy Klubu Sztuk Walk ,,Róża Karlino” mistrzowie europejscy, mistrzowie Polski, świata, którym w imieniu wszystkich złożył gratulacje podkreślając, że ich wysiłek i praca przynosi nadspodziewane efekty i życząc kolejnych sukcesów stwierdził, że ma nadzieję, iż nowo budowany obiekt hali sportowej będzie wszystkim dobrze służył. Poinformował, że został złożony wniosek formalny do Polskiego Związku Bokserskiego, aby PZB uznał ten obiekt jako centrum przygotować olimpijskich dla całej kadry narodowej. Wniosek przyjęto z entuzjazmem, a  udzielona odpowiedź jest pozytywna.     
	Pan Tomasz Różański Trener Klubu Sportów Walki ,,Róża Karlino” wręczył Panu Burmistrzowi księgę pamiątkową z okazji XC – Lecia Polskiego Związku Bokserskiego 1923 – 2013. Dodał, że w tym dziewięćdziesięcioleciu na ostatnie dziesięć medali najważniejszych imprez, czyli Mistrzostw Europy, Świata, Unii Europejskiej, na których KSW ,,Róża Karlino” zdobyło sześć złotych medali.
	Ad. 5
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że na sesji nie jest obecny żaden radny powiatowy z terenu Gminy Karlino                       i zaproponował Panu Zbigniewowi Raczewskiemu, aby w imieniu Zarządu Powiatu powiedział kilka słów na temat bieżących działań, obecny jest także Dyrektor Szpitala Powiatowego, a zostały podjęte ostatnio ważne decyzje może także przedstawi informację na ten temat.
	  
	Ad. 6
	Ad. 7
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino wyjaśniła, że przedstawiony projekt zawiera wyrys budżetu złożonego już do Regionalnej Izby Obrachunkowej i do Rady i na sesji grudniowej budżet na 2014 będzie uchwalany (projekt budżetu załączono do protokołu).
	Ad. 8a
	Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że Komisja Rewizyjna 
	oraz Komisja Mieszkaniowa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa, Ochrony Środowiska wnioskowały o pozostawienie wysokości stawki podatku od nieruchomości na poziomie 2013 roku, natomiast Komisja Budżetu, Zdrowia, Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały. 
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się  z pytaniem, czy niepodjęcie w dniu dzisiejszym uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości zaproponowanej przez Burmistrza spowoduje pozostawienie stawek na poziomie roku poprzedniego?  
	Pani Izabela Sobczak – Olczyk Radca Prawny Urzędu Miejskiego                     w Karlinie odpowiedziała, że jeśli nie zostania podjęta uchwała będą obowiązywać stawki z roku bieżącego. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 4 radnych, 11 radnych było przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała nie została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny podjęciu uchwały.
	Ad. 8b
	Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.
	Wszystkie Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Uchwała Nr XL/417/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8c
	Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości dziennych stawek opłaty targowej, terminów płatności oraz sposobu jej poboru na terenie Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna oraz Komisja Mieszkaniowa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa, Ochrony Środowiska wnioskowały o pozostawienie wysokości stawki podatku na poziomie 2013 roku, natomiast Komisja Budżetu, Zdrowia, Bezpieczeństwa, Kultury i Oświaty zaopiniowała negatywnie projekt uchwały. 
	Za podjęciem uchwały nie głosował żaden z radnych, 15 radnych było przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała nie została podjęta. 
	Ad. 8d
	Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów.
	Komisja Mieszkaniowa, Gospodarki Komunalnej, Rolnictwa, Ochrony Środowiska oraz Komisja Budżetu, Zdrowia, Bezpieczeństwa, Kultury                      i Oświaty pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, natomiast Komisja Rewizyjna proponuje stawki w następujących wysokościach:  na obszarze miasta Karlina od pierwszego i każdego następnego psa - 52,00 zł; na obszarze wiejskim od pierwszego psa - 37,00 zł, od drugiego i każdego następnego - 32,00 zł.
	Pani Grażyna Tomczyk Radna Rady Miejskiej w Karlinie zgłosiła zmiany do projektu uchwały i określenie na 2014 rok stawek w następujących wysokościach:  na obszarze miasta Karlina od pierwszego i każdego następnego psa - 52,00 zł; na obszarze wiejskim od pierwszego psa - 37,00 zł, od drugiego i każdego następnego - 32,00 zł.
	Pan Tomasz Mycio Radny Rady Miejskiej w Karlinie zgłosił propozycję zmiany i pozostawienie wysokości opłat od posiadania psów na poziomie roku 2013. Nie popiera także propozycji zamiany wysokości opłat za pierwszego psa oraz każdego następnego na obszarze wiejskim, ponieważ chodzi o ograniczenie liczebności psów.  
	Pan Piotr Gwóźdź zaproponował głosowanie na propozycjami zmian według kolejności zgłaszania wniosków.  
	Za przyjęciem wniosku Pani Grażyny Tomczyk głosowało 11 radnych,                  3 było przeciwnych, 1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania wniosek został przyjęty. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za przyjęciem wniosku.
	Za podjęciem uchwały ze zmianą głosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XL/418/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za podjęciem uchwały.
	Ad. 8e
	Projekt uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta dla celów podatku rolnego. 
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie stwierdził, że Komisja Rewizyjna i Budżetowa dyskutowały na ten temat na swoich posiedzeniach, przed sesją radni otrzymali projekt uchwały, ale radca prawny ma zastrzeżenia do tego projektu. Nie będzie to miało większego znaczenia, ale należy się tylko skupić nad stawką, a jeśli chodzi o publikację i podpis, zostanie podpisana ta wersja, które jest zgodna z prawem. Kwota od której będą wnoszone poprawki, to kwota zgłoszona przez Panią Klepuszewską 55,00zł za                           1 dt żyta, jeśli nie zostanie zaproponowana inna kwota, głosowana będzie zgłoszona propozycja, a jeśli ta propozycja nie przejdzie, będzie obowiązywać kwota maksymalna, tj. 69,28 zł za 1 dt żyta.
	Pani Beata Klepuszewska Radna Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad, ponieważ nie był to rok dobry dla rolników. Zostały uzyskane ładne plony, ale uzyskana cena w punktach skupu nie jest adekwatna do poniesionych kosztów. Praca w rolnictwie kojarzy się z syzyfową pracą, kiedy aura pozwala uzyskać ładne plony, to punkty skupu tak jak to miało miejsce w tym roku radykalnie obniżyły stawki. Tak jak                     w budżecie gminnym, kiedy trzeba przesuwać różne inwestycje, tak też będzie się działo w budżetach rolniczych. Rolnicy ze swej strony zrobili wszystko, aby plon uzyskać, aby mieć zyski, godnie żyć i płacić rzetelnie podatki. Sytuacja              w rolnictwie się nie poprawia, wręcz przeciwnie, spada pogłowie, w obrębie kilkunastu kilometrów od Karlina jest jednym producentem mleka, pomijając producenta z Domacyna. Idą święta, każdy chciałby poczuć smak polskiej szynki, ale te szynki w sklepach nie są produktami polskimi, pogłowie wieprzowiny już dawno spadło w kraju. W Gościnku był duży producent wieprzowiny, który liczył się w regionie, ale na chwilę obecną zaprzestał produkcji, bo stała się ona nieopłacalna. Nie można się łudzić, że uda się na święta kupić mięso dobrej jakości od gospodarzy, a aby sytuację poprawić należy wspierać rolników. Dodała, że odnosi wrażenie, że grupę rolników bardzo często traktuje się jako grupę, która się ciągle o coś ubiega, ciągle czegoś chce, ale rolnicy nie po to protestują aby zabić czas, ale po to żeby walczyć                 o swoje prawa, aby móc godnie żyć, wychowywać dzieci, mieć na najpotrzebniejsze wydatki i móc funkcjonować w społeczeństwie. Przy ustalaniu podatków wysnuwa się teorie, że żyto jest przelicznikiem, ale nie tylko z żyta rolnik żyje, ma jeszcze dopłaty. Dopłaty nie są po to by jechać na wczasy, to są zminimalizowane koszty produkcji, która staje się coraz bardziej nieopłacalna,              a za dopłaty kupowane są środki, paliwo. Kiedy rolnik potrzebuje wsparcia, to cena oleju napędowego wzrasta, kiedy jest okres zasiewów, żyto sprzedawane jest przez rolnika za 38,00zł, a materiał siewny kupuje trzy razy drożej. Dziś radni mają wybór, czy zagłosować za proponowaną stawką, czy nie, ale rolnicy to nie tylko inwestycje w tej Gminie, to są również ludzie, którzy całkiem niedługo staną również przed wyborem. W trakcie spotkań przedwyborczych,               w proponowanych programach obiecywano im, że zrobi się dla nich wszystko, aby żyło im się łatwiej, dlatego nie można zapomnieć o rolnikach, którzy są ,,chlebem tej ziemi”.
	Pan Mariusz Ankiewicz członek Zachodniopomorskiej Izby Rolniczej stwierdził, że Pani Klepuszewska powiedziała właściwie wszystko na temat rolnictwa i podatków. Ceny podane z GUS obowiązują od jedenastu kwartałów         i gdyby tylko to było brane pod uwagę, to należałoby pozostać przy proponowanych cenach, ale jeśli weźmie się pod uwagę to co faktycznie uzyskał rolnik, to należałoby podstawę obniżyć do kwoty 55,00zł za 1 dt, ta propozycja jest popierana przez Izbę Rolniczą.    
	Za podjęciem uchwały głosowało 10 radnych, nie było głosów przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. 
	Z powodu niemożliwości obliczenia głosów osób biorących udział                                     w głosowaniu Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź wniósł wniosek                  o zarządzenie reasumpcji głosowania.
	Radni w wyniku głosowania jednomyślnie przyjęli wniosek zgłoszony przez Przewodniczącego Rady. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 11 radnych, nie było głosów przeciwnych, 4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                    Nr XL/419/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski głosował za podjęciem uchwały.
	Pani Grażyna Tomczyk zgłosiła wniosek formalny o zarządzenie piętnastominutowej przerwy, aby członkowie Komisji Rewizyjnej mięli okazję omówić materiały, które zostały doręczone już po zaplanowanym posiedzeniu.  
	Za podjęciem przyjęciem wniosku głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny,  1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania wniosek został przyjęty.
	Ad. 8f
	Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie                     w wodę i zbiorowe odprowadzenie ścieków na terenie Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.           
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciwny,              nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XL/420/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.
	Ad. 8g
	Projekt uchwały w sprawie ustalenia dopłat do cen usług zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe  pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.           
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                         Nr XL/421/13 została podjęta. 
	Ad. 8h
	Projekt uchwały w sprawie dopłat za pobieraną wodę i odprowadzane ścieki              w ramach pomocy de minimis lub pomocy de minimis w rolnictwie dla przedsiębiorców prowadzących działalność gospodarczą na terenie Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe Komisje  projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.           
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciwny,              nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XL/422/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.
	Ad. 8i
	Projekt uchwały w sprawie uchwalenia aktualizacji Planu rozwoju                                
	i modernizacji urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych będących                          w posiadaniu Regionalnych Wodociągów i Kanalizacji Spółka z o.o.                             w Białogardzie na lata 2011 – 2016 dla Gminy Karlino.
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe Komisje  projekt uchwały zaopiniowały pozytywnie.           
	Pan Bogdan Piłkowski Radny Rady Miejskiej w Karlinie zwrócił się                      z pytaniem, kiedy został złożony wniosek do Gminy i jaki termin ma Gmina na jego rozpatrzenie? 
	Pani Marianna Przychodni Prezes Zarządu Regionalnych Wodociągów                    i   Kanalizacji Spółka z o.o. w Białogardzie odpowiedziała, że aktualizacja Planu rozwoju i modernizacji została złożona wraz z wnioskiem taryfowym, czyli 22 października br., Rada Gminy ma czas na podjęcie stosownej uchwały, a RWiK ma obowiązek złożyć aktualny plan plus aktualizację dotyczącą lat 2014 – 2016, obowiązek złożenia planu wynika z ustawy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i plan musi być załączony do wniosku taryfowego.   
	Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, czy musi plan być zatwierdzony przez Radę? Jak Pan Burmistrz mógł weryfikować taryfy na 2014 rok, jeśli taka uchwała nie została podjęta? Czy Rada podejmując uchwałę o taryfach postąpiła zgodnie z prawem? Uważa, że ten projekt uchwały powinien być głosowany wcześniej, a dopiero na jego podstawie powinno się opiniować i weryfikować taryfy, tak jak zrobił Pan Burmistrz. Dodał, że w dokumentach nie znalazł żadnego słowa dotyczącego weryfikacji tej uchwały. Informacje przedstawione przez Panią Prezes to są ogólnie dostępne dane jakie można znaleźć                             w Internecie. Znów jest modernizowane coś, co zostało już zmodernizowane dwa - trzy lata temu. Jaki był dokładny zakres inwestycji wcześniej realizowanej, nie ilość kilometrów bo takie informacje są dostępne, ale szczegółowy zakres. Powtórzył, że uważa, iż jako pierwszy powinien być zatwierdzony plan rozwoju i modernizacji i dopiero potem Burmistrz mógłby przystąpić do weryfikacji wniosku.   
	Pani Marianna Przychodni dodała, że plan na rok 2014 nie przekłada się na wysokość taryf , ponieważ skutki tego planu znajdują odzwierciedlenie dopiero po zrealizowaniu inwestycji, czyli będzie to miało odzwierciedlenie na taryfy 2015 roku, planowane do realizacji w 2014 roku. Jeśli chodzi o zakres inwestycji w ramach zadania Zintegrowana Gospodarka Wodno – Ściekowa poproszono o przygotowanie informacji takiej, jaka została złożona, ile kilometrów sieci wykonano, jakie były nakłady i jakie zadania wykonano na ujęciach. To że w planie na rok 2014 i 2015 wpisywane są pewne zadania niezbędne do realizacji, wcześniej nie było informacji, że dane zadania trzeba będzie wprowadzić. Jest to związane z dostosowaniem urządzeń wodociągowych do przyjęcia dodatkowej ilości ścieków i dostarczenia wody od inwestora, który na terenie Gminy Karlino zamierza kupić działkę i składa zapotrzebowanie na dużą ilość wody i ścieków. W momencie kiedy był realizowany projekt nie było wiedzy o tak dużym inwestorze, są przewidziane rezerwy pod rozbudowę, ale nie tak duże. Jeśli została podjęta decyzja                                   o wprowadzeniu inwestora, to RWiK ma obowiązek urządzenia wodociągowe                    i kanalizacyjne przystosować do jego obsługi.     
	Radny Rady Miejskiej w Karlinie Pan Piłkowski powiedział, że                              w materiałach można przeczytać, iż HOMANIT będzie odprowadzał czterdzieści tysięcy metrów sześciennych ścieków, a ile będzie pobierał wody? 
	Pani Marianna Przychodni uzgodnienia przedsiębiorstw funkcjonujących na terenie Gminy Karlino są weryfikowane, w momencie kiedy firma składała wolę korzystania z wodociągów, założono, że tak będzie. Sytuacja gospodarcza                                     w HOMANICIE spowodowała, że zakupiono mniejszą ilość wody, niż pierwotnie zakładano, około trzy tysiące sześćset metrów sześciennych wody będzie dostarczane w 2014 roku do firmy HOMANIT na cele socjalno – bytowe, a jeśli chodzi o ścieki, zakłada się, że od półrocza przyszłego roku zostanie przyjętych z tej firmy czterdzieści tysięcy metrów sześciennych. Firma do półrocza ma pozwolenie wodno – prawne, buduje podczyszczalnię ścieków                                  i jest zainteresowana skierowaniem tych ścieków do oczyszczalni w Karlinie.   
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina powiedział, że taryfy zostały zweryfikowane zgodnie z kompetencją Burmistrza, Rada może taryfy zatwierdzić, albo nie. Dodał, że plan nie jest dokumentem niezbędnym, plany przedstawia się raz na rok, Rada przyjmuje go uchwałą, ale zmianę planu rozwoju można zmienić w trakcie roku, mogą pojawić się nowe okoliczności. Obniżka taryf dla mieszkańców jest bardzo ważna, tylko Miasto Białogard jest w komfortowej sytuacji i nie musi podnosić ceny, ponieważ jest to duża aglomeracja, ale w tym rejonie jeśli nawet są wzrosty cen, to są minimalne.                  O tym, czy będzie obniżka zdecyduje to, czy będą dodatkowi odbiorcy wody                  i producenci ścieków. Podkreślił postawę Pana Homana, który ma świadomość, że wnosząc jakieś opłaty wspiera lokalną społeczność, to dotyczyło wody                     i będzie dotyczyło ścieków, dzięki czemu wszyscy odbiorcy zapłacą                            w przyszłym roku taniej, dodał, że ilości zadeklarowane we wniosku przez nowego inwestora są bardzo duże i wymagają inwestycji, które są zapisane                   w zaproponowanym  planie rozwoju, ale nie jest wykluczone, kiedy ostatecznie rozstrzygną się ilości i ładunek ścieków, że plan będzie w przyszłym roku zmieniany, ponieważ wielkość i wartość inwestycji musi być większa.        
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że we wprowadzeniu zapisano, iż RWiK Spółka z o.o. w Białogardzie prowadzi statutową działalność w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzanie ścieków na podstawie umowy spółki, zezwolenia na działalność gospodarczą na terenie miasta i gminy Karlino decyzja 1/02 z dnia 21.10.2002 r., czego dotyczy decyzja, jeśli Spółka z o.o. powstała w 2004 roku i wpis do KRS był 26 sierpnia 2004 roku, zatem zgoda na działalność z 2002 roku dotyczyła zakładu budżetowego, czy nadal jest aktualna, czy nie powinno się jej zmienić?
	Pani Marianna Przychodni odpowiedziała, że jeśli Spółka była następcą prawnym Spółki Karlińskie Wodociągi zakładu budżetowego, to nie ma powodu dokonywania zmian. Dodała, że dla formalności Spółka wystąpi z wnioskiem                o przepisanie zezwolenia na Regionalne Wodociągi. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, 1 radny był przeciwny,              nie było wstrzymujących się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała Nr XL/423/13 została podjęta. 
	Pan Bogdan Piłkowski był przeciwny.
	Ad. 8j
	Projekt uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Karlino na 2013 rok. 
	Komisja Rewizyjna nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 8 radnych, 1 radny był przeciwny,                     6 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XL/424/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Ad. 8k
	Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt negatywnie, pozostałe komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Za podjęciem uchwały głosowało 7 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     8 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XL/425/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 8l
	Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że radni otrzymali plan sesji z zapisami uzgodnionymi na wspólnym posiedzeniu komisji.
	Nie zostały zgłoszone dodatkowe propozycje zmian.
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XL/426/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 8ł
	Wszystkie Komisja Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wniósł poprawkę do projektu uchwały po wysłuchaniu opinii sołtysów zaproponował wykreślenie w punkcie 1 gdzie są zmiany dotyczące paragrafu 2 lit. b) który brzmi:  po ust. 2 dodaje się ust.2a w brzmieniu: ,,2a. Konsultacje, o których mowa w ust. 2 pkt 6, przeprowadza się z mieszkańcami Miasta Karlino.”, chodzi o to, by budżet obywatelski dotyczył również mieszkańców wsi.
	Za przyjęciem autopoprawki głosowało 13 radnych, 1 był przeciwny,                      1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania poprawka została przyjęta.
	Pan Bogdan Piłkowski  był przeciwny. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych,                     1 wstrzymał się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XL/427/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Ad. 8m
	Komisja Rewizyjna i Komisja Budżetu zaopiniowały projekt negatywnie, Komisja Mieszkaniowa nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie poinformowała obecnych, że posesja do rozbiórki która ma być przejęta przez Gminę jest zlokalizowana przy ulicy Koszalińskiej o powierzchni 118m2 gruntów oraz 77,26m2 budynku. Wyceniono budynek na 75 460,00zł, natomiast grunt na 10 220,00zł, osoby które starają się o zamianę mają według tej uchwały otrzymać działkę na ulicy Leśnej, która ma powierzchnię 1133m2. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej okazało się, że są tam również udziały gminne o pow. 420m2 , a cała działka ma 1271, są tam również inni współwłaściciele, czy gdyby uchwała została podjęta, to następni mieszkańcy, którzy również mają swoje udziały otrzymają działki na Leśnej, ponieważ nie można różnicować mieszkańców?
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina wyjaśnił, że idea zamiany wynika               z chęci uporządkowania podwórek w centrum. Na działce Wspólnoty udział               w gruncie Pana Jastrzębskiego stoi obiekt który jest jego własnością, jest opracowana koncepcja na zagospodarowanie tego kwartału, wykonane będą jeszcze projekty techniczne na zagospodarowanie podwórek w centrum, a żeby to zrobić koszty inwestycyjne musiałyby ponieść Wspólnoty, właściciele którymi często są emeryci, czy renciści nie są w stanie ponieść tych kosztów. Na spotkaniach ze Wspólnotami zaproponowano odkupienie przez Gminę udziałów w działkach poza obrębem budynków, po to, aby w przyszłości pozyskać środki i zagospodarować podwórka. Dzięki temu współwłaściciele będą w stanie ponieść koszty i pokryć udział własny do funduszy unijnych w rewitalizacji samych budynków. Gmina proponuje zakup czegoś, co Pan Jastrzębski kupił wcześniej od Gminy, ulepszył i zainwestował w to. Udział w działce, to nie jest wydzielony fragment, tylko udział. Dzięki zamianie w przyszłości poza zakupem po obrysie budynku, Gmina będzie miała mniejsze koszty do poniesienia. Pieniądze te nie będą indywidualnie wypłacane dla każdego właściciela, tylko przekazywane na konto Wspólnoty Mieszkaniowej, udziały będą kupowane od wspólnoty. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 8 było głosów przeciwnych,           3 wstrzymało się od głosu. 
	Z powodu niemożliwości obliczenia głosów osób biorących udział                                     w głosowaniu Przewodniczący Rady Pan Piotr Gwóźdź wniósł wniosek                  o zarządzenie reasumpcji głosowania.
	W głosowaniu wzięło udział 13 radnych, za przyjęciem wniosku                                                  o reasumpcję głosowało 12 radnych, nie było głosów przeciwnych,                           1 wstrzymał się od głosu. 
	Za podjęciem uchwały głosowało 3 radnych, 9 było głosów przeciwnych,                            3 wstrzymało się od głosu. W wyniku głosowania uchwała nie została podjęta. 
	Ad. 8n
	Komisja Rewizyjna zaopiniowała projekt uchwały negatywnie, Komisja Mieszkaniowa nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, Komisja Budżetu zaopiniowała projekt pozytywnie.
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie stwierdziła, że znajdują się tam budynki wielorodzinne i uważa, że nie należy sprzedawać posesji jeżeli z drugiej strony budynku nie ma miejsca przynajmniej do parkowania samochodu, jeżeli kilka rodzin mieszka w jednym budynku nie powinno się tego sprzedawać jednej rodzinie, a ponadto znajdują się tam trzy budynki gospodarcze które są wydzierżawione, a umowy zawarte z niektórymi osobami są do 2016 roku, żeby nie było jak na ulicy Konopnickiej, kiedy ludzie zostali wyrzuceni. 
	Pan Waldemar Miśko Burmistrz Karlina odpowiedział, że z ulicy Konopnickiej ludzie nie zostali wyrzuceni, tam trzy – cztery lata wcześnie najemcy wiedzieli, że ten teren będzie zagospodarowywany i umowy wygasną. Ponadto działka o której mowa nie jest działką parkingową, tylko jest to działka budowlana, która będzie zbywana w drodze przetargu, nikt nie wyznaczył nabywcy, a wielkość działki i jej uwarunkowania umożliwiają budowę domu. Tylko jeden lokatorów nie ma pomieszczenia gospodarczego – piwnicy i dla tego lokatora w warunkach przetargowych będzie zaznaczone, że na tej działce nabywca musi takie pomieszczenie gospodarcze przygotować i zapewnić                      o bezterminowym dostępie w akcie notarialnym.    
	Za podjęciem uchwały głosowało 6 radnych, 5 było przeciwnych,                     4 wstrzymało się od głosu. W wyniku jawnego głosowania uchwała                   Nr XL/428/13 została podjęta większością głosów. 
	Pan Bogdan Piłkowski  głosował przeciw. 
	Ad. 8o
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/429/13 została podjęta. 
	Ad. 8p
	Wszystkie komisje Rady zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych uchwała                       Nr XL/430/13 została podjęta. 
	Ad. 8q
	Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Uchwała Nr XL/431/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania.
	Ad. 8r
	Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/432/13 została podjęta 
	Ad. 8s
	Wszystkie  komisje Rady pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie poinformowała obecnych, że ponieważ na wspólnym posiedzeniu komisji padła propozycja, aby rozszerzyć katalog rodzinny o rodziny funkcjonujące w ramach placówki opiekuńczo – wychowawczej typu rodzinnego która funkcjonuje                  w Gminie Karlino dlatego proponuje się zmianę do projektu uchwały.  
	Za przyjęciem poprawki głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Poprawka została przyjęta większością głosów.
	Pan Bogdan Piłkowski  wstrzymał się od głosu. 
	Uchwała Nr XL/433/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania radnych.
	Ad. 8t
	Komisja Budżetu nie wypracowała opinii na temat projektu uchwały, pozostałe komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pani Danuta Piwowarczyk Sekretarz Urzędu Miejskiego w Karlinie poinformowała obecnych, że ponieważ przyjęto zmianę do poprzedniej uchwały w ślad za nią musi zostać zmieniona definicja rodziny również w tej uchwale. 
	Pan Bogdan Piłkowski zwrócił się z pytaniem, kiedy zmieniły się przepisy                             i można wprowadzić tę dopłatę do śmieci?
	Pani Izabela Sobczak – Olczyk Radca Prawny Urzędu Miejskiego                        w Karlinie powiedziała, że ustawa o utrzymaniu porządku i czystości                          w gminach dopuszcza możliwość nie tylko wprowadzenia zwolnień podmiotowych, ale takie zwolnienia nie pozwalałyby na realizację celów                     i wprowadzenia realnych zniżek dla rodzin wielodzietnych i istniałoby ryzyko uchylenia uchwały, stąd forma dopłaty. Stosowanie dopłat i zwolnień ze względu na to, że jest to stosunkowo świeża ustawa, odbywa się różnie                      w różnych województwach. Ustalono, iż dopłaty będą najbezpieczniejszą formą i nie powinno być problemów jeśli chodzi o decyzje organów nadzorczych. Od kiedy obowiązuje przepis nie jest w stanie odpowiedzieć w tej chwili, czy obowiązuje on od początku obowiązywania ustawy, czy został wprowadzony później. 
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że postulował od początku twierdząc, że uchwała tzw. ,,śmieciowa” może być niesprawiedliwa w stosunku do rodzin wielodzietnych, wiele razy podkreślał, żeby to zmienić, a dziś okazuje się, że jest taka możliwość. 
	Pani Barbara Michałek Radna Rady Miejskiej w Karlinie zwróciła się                    z pytaniem jak będzie wyglądała sytuacja w przypadku rodziców którzy mają troje dzieci, które nie ukończyły dwudziestego piątego roku życia i jedno z tych dzieci ma swoje dziecko, czy ta rodzina będzie się kwalifikowała, czy nie, bo nie będzie to już rodzina 3+, tylko 2+2 i 1 +1?  
	Pan Piotr Gwóźdź powiedział, że bardziej interesuje go strona techniczna, że ktoś składa deklarację to komu będą dopłacane pieniądze z budżetu? 
	Pani Danuta Piwowarczyk odpowiedziała, że osoba wielodzietna będzie musiała wystąpić z wnioskiem do Gminy o wydanie karty rodziny, po weryfikacji będą one wydawane dla rodzin posiadających troje dzieci, jeżeli rodzina będzie posiadała taką kartę to będzie uprawniona do korzystania z ulg               i z kartą będzie miała obowiązek zgłosić się do odpowiedniego organu, właściciele którzy wypełniają deklaracje samodzielnie zgłoszą się do Gminy,                a w przypadku kiedy jest wyznaczony zarządca, czy to będzie spółdzielnia mieszkaniowa, czy ZBK to zgłoszą się do niego, aby w ich imieniu skorygował deklaracje. Ponieważ zarządca będzie miał pomniejszone wpływy, Gmina będzie musiała wyrównać stratę, a osoby które będą składały deklaracje                       w Gminie będą automatycznie pomniejszone opłaty, a zapłaci tylko 50%. Podkreśliła, że system śmieci musi być zbilansowany.   
	Pan Piotr Gwóźdź zapytał, czy gdyby nazywało się to ulgą, czy byłoby to niedopuszczalne?
	Sekretarz Urzędu Miejskiego Pani Piwowarczyk powiedziała, że podjętej uchwale w sprawie przyjęcia Programu ,,Karlińska Karta Rodziny 3+” jest słowniczek który określa w projekcie uchwały jest określone co należy rozumieć przez ulgi. Dodała, że do tego Programu mogą przystąpić także partnerzy, którzy będą stosować ulgi, obniżki, czy zwolnienia w tym przypadku jest to dopłata.  
	Pani Tamara Korzeniowska Radna Rady Miejskiej w Karlinie stwierdziła, że osoby mieszkające w bloku otrzymuje wymiar czynszu, jaka kwota będzie za śmieci, bo jeśli pomniejszona z deklaracji, to będzie to ulga.
	Pani Danuta Piwowarczyk odpowiedziała, że od mieszkańca dla rodzin wielodzietnych będzie za śmieci 50% mniej, niż było dotychczas
	Radna Rady Miejskiej w Karlinie Pani Michałek zwróciła się z pytaniem co w sytuacji, kiedy jest rodzina, troje dzieci w tym jedno studiuje, jest poza terenem zamieszkania, deklaracja została złożona o jedną osobę mniej, czy rodzina korzysta ze zwolnienia?
	Pan Piotr Gwóźdź stwierdził, że karta jest czymś innym, niż dopłata za śmieci, 
	Pani Korzeniowska powiedziała, że w wyniku dyskusji okazało się, iż są to bardziej ulgi niż dopłaty? 
	Pani Izabela Sobczak – Olczyk odpowiedziała, że się z tym nie zgadza, ponieważ w rozumieniu ustawy śmieciowej są to dopłaty i mogą być przyznane tylko uprawnienia zagwarantowane ustawą śmieciową, czyli zwolnienia podmiotowe i dopłaty, do stawki obniżonej różnicę dopłaci Gmina.
	Pan Tomasz Mycio opuścił salę obrad.  
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady powiedział, że w momencie przyjmowania samej uchwały śmieciowej mówiło się o tym, że Gmina nie może na śmieciach zarabiać, kalkuluje się tylko koszty i wydatki, czy teraz dopłata będzie pochodziła z dochodów pochodzących z wpłat śmieciowych, czy innych środków? 
	Pani Krystyna Granat Skarbnik Gminy Karlino wyjaśniła, że podstawową zasadą jest aby dochody równały się wydatkom, kiedy osoby składając deklarację zadeklarują mniejszą kwotę i mniej wpłacą, wówczas w budżecie robione jest przeksięgowanie, zostają zwiększone wydatki o kwotę, którą należałoby dopłacić, ale nie jest to wypłata do ręki, tylko księgowana na konto dochodów, wówczas będzie zachowana równowaga. 
	W głosowaniu wzięło udział 14 radnych, za przyjęciem poprawki głosowało 14 radnych, nie było głosów przeciwnych, nie było wstrzymujących się od głosu. Poprawka została przyjęta jednomyślnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/434/13 została podjęta przy 14 głosujących.
	Ad. 8u
	Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	W wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania uchwała Nr XL/435/13 została podjęta przy 14 głosujących.
	Ad. 8v
	Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Pan Tomasz Mycio wrócił na salę obrad.  
	Uchwała Nr XL/436/13 została podjęta w wyniku jawnego i jednomyślnego głosowania. 
	Ad. 8w
	Wszystkie komisje zaopiniowały projekt pozytywnie.
	Uchwała Nr XL/436/13 została podjęta w wyniku jednomyślnego głosowania radnych. 
	Ad. 9
	Ad. 11
	Pan Piotr Gwóźdź Przewodniczący Rady Miejskiej w Karlinie powiedział, że na poprzedniej sesji nie została złożona żadna interpelacja, wpłynęła do Biura Rady odpowiedź na zapytania zgłoszone przez Pana Piłkowskiego (załączono do protokołu).  
	Pan Bogdan Piłkowski powiedział, że chciałby otrzymać odpowiedź na temat numerka na budynku przy ulicy Szymanowskiego 17, kiedy będzie. 
	Pan Waldemar Miśko odpowiedział, że pytanie powinno być skierowane do Pana Ryszarda Augustyniaka Prezesa Zarządu Karlińskiego TBS, firmy która zarządza tym obiektem. 
	Ad. 12
	Po wyczerpaniu się porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Miejskiej  w Karlinie Pan Piotr Gwóźdź podziękował za przybycie i udział radnym oraz zaproszonym gościom i o godzinie 1435 dokonał zamknięcia XL  sesji Rady Miejskiej w Karlinie.
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